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Sestdiena, 19. jūnijs, ir darb-
diena. «Vecumnieku Novada 
Ziņas» jau informēja, ka saska-
ņā ar valdības rīkojumu no valsts 
budžeta finansējamās valsts pār-
valdes iestādēs jūnijā tiks pār-
celta viena darba diena – no 
piektdienas, 25. jūnija, uz sest-
dienu, 19. jūniju. Tas nozīmē, 
ka Jāņos būs piecas brīvdienas 
pēc kārtas – no 23. līdz 27. jū-
nijam. 

«Ministru kabineta lēmums 
par darba dienu pārcelšanu at-
tiecas tikai uz no budžeta fi-
nansējamām valsts pārvaldes ie-
stādēm. Pašvaldībām, komer-
santiem, komercsabiedrībām un 
organizācijām šis rīkojums ir 
rekomendējošs,» skaidro novada 
Domes Kancelejas vadītājs Ar-
vīds Zvirbulis. Viņš norādīja, ka 
Dome, pašvaldības iestādes un 
pagastu pārvaldes Vecumnieku 
novadā 19. jūnijā strādās saīsi-
nātu darbdienu.

19. jūnijs – 
darbdiena

Ar turnīru smilšu volejbolā 
20. jūnijā plkst. 10 tiks atklāta 
Vecā ezera labiekārtotā pludma-
le Vecumniekos, informē spor-
ta darba organizators Ivars Spro-
ģis.

Par «Vecā ezera kausu» sa-
centīsies gan vīriešu, gan sie-
viešu komandas. Vīri spēkiem 
mērosies divās vecuma grupās 
(līdz 40 gadiem; no 40 gadiem 
un vecāki), bet daiļā dzimuma 
pārstāvju komandām nav no-
teikts vecuma ierobežojums. 
«Katrā vienībā spēlēs trīs da-
lībnieki, sacensības noritēs uz 
mazajiem laukumiem (8 Î 8) 
ar pludmales volejbola bum-
bu,» paskaidroja I. Sproģis.

Komandas turnīram tiek aici-
nātas pieteikties līdz 20. jūnija 
plkst. 9.45, dalības maksa – 10 la-
tu no vienības. Godalgoto vietu 
ieguvēji saņems kausus un nau-
das balvas. Darbosies kafejnīca.

Z. SKARA

Notiks «Vecā 
ezera kauss»

Atpūtas cienītāju rīcībā 
nodota labiekārtotā Vecā 
ezera teritorija Vecumnie-
kos. 11. jūnijā patīkamās 
pārvērtības bija ieradušies 
novērtēt pašvaldības 
pārstāvji un novada 
iedzīvotāji.

Rekonstruētās vietas atklā-
šana notiks 20. jūnijā, kad plud-
malē iekārtotajos smilšu volej-
bola laukumos tiksies turnīra 
«Vecā ezera kauss» dalībnieki; 
aicināti arī līdzjutēji un citi inte-
resenti.

Iekļaujas ainavā
Vecā ezera teritorijas labie-

kārtošana tika uzsākta 2009. ga-
da nogalē. Nu vietā, kur vēl ne-
sen noritēja būvdarbi, skatam 
paveras plaša pludmale, kas 
stiepjas 200 metru garā joslā. 
Nododot objektu ekspluatācijā, 
SIA «Šons» vadītājs Jānis Mi-

Vecumniekos atklāj pludmali
Rekonstruēta iecienīta atpūtas vieta �

ķelsons sacīja: «Šo dienu var 
uzskatīt par Vecā ezera atdzim-
šanu. Kopš 1972. gada, kad 
toreizējā Vecumnieku 2. PMK 
šajā vietā izveidoja ūdenstil-
pni, nekādas pārmaiņas nav no-
tikušas.» 

Viņš pauda gandarījumu 
par paveikto atpūtas vietas sa-
kārtošanā. Sešu mēnešu laikā 
ir iztīrīta ezera gultne, izveido-
ta pludmales zona, ierīkoti trīs 
volejbola laukumi, bērnu rota-
ļu laukums. Padomāts arī par 
automobiļu un treileru novie-
tošanu, iekārtota telšu vieta, 
izveidota koka terase, kur dar-
bosies vasaras kafejnīca, uz-
stādītas tualetes, ierīkots ap-
gaismojums, veikta slūžu no-
žogošana un apkārtnes apzaļu-
mošana. Teritorijā ir izvietoti 
vairāki galdiņi un masīvi koka 
soli, kas ir dekoratīvi un lielis-
ki iekļaujas ainavā.

Prieks par paveikto
«Te ir sirsnīgi strādāts. Dod, 

Dievs, ka ļaudis šo skaistumu 
nenoposta!» sacīja Ērika Tidri-
ķe no Skaistkalnes. Viņa iero-
sināja ezerā, dažus metrus no 
krasta, izvietot bojas, kas pel-
dētājiem liktu būt piesardzī-
giem un brīdinātu, ka doties 
pārāk tālu ūdenī ir bīstami. 

Vairāki iedzīvotāji, paužot 
prieku par sakopto zemes stū-
rīti, izteica vēlmi te pulcēties 
gan Līgo svētkos pie kopīgi ie-
degta ugunskura, gan citās pa-
gasta un novada ļaužu kopā 
sanākšanas reizēs.

Apmierināta ar paveikto ir 
pašvaldības projektu vadītāja 
Dace Šileika. Viņa atzīmēja, 
ka vērienīgās ieceres īstenoša-
na veicinās tūrisma attīstību 
novadā un būtiski uzlabos aktī-
vās atpūtas iespējas.

Siltajās dienās Vecā ezera pludmali pamazām sāka apdzīvot gan sporta aktivitāšu, gan laiskas 
atpūtas cienītāji.                                                                                  Foto – ŽANNA ZĀLĪTE
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Svētki palīdz augt
«Esam stipri, vienoti 
un piederīgi Latvijai.»  

Reģistrēta viena laulība 
Dzimtsarakstu nodaļas informācija �

JĀNIS 
KALNIŅŠ,

Vecumnieku 
novada  
Domes  
priekš-

sēdētāja 
vietnieks

900

Vasaras periodā – no 28. jūnija līdz 23. jūlijam – 
no plkst. 12 līdz 17 Vecumniekos, Iniciatīvu un aktivitāšu 

centrā (Rīgas ielā 29a), darbosies
bērnu un jauniešu 

SPĒĻU un DISKUSIJU ISTABA.
Būs pieejamas dažādas galda spēles (arī novuss), tiks or-

ganizēti zīmēšanas konkursi un citas aktivitātes. Gaidīsim 
ierosinājumus!

Vecumnieku novada Sociālais dienests

Vecumnieku novada 
administratīvās 
komisijas sēde

notiks 
22. jūnijā plkst. 16 

Iniciatīvu un aktivitāšu 
centrā 

Vecumniekos, 
Rīgas ielā 29a.

Vecumnieku novada 
Domes nākamā sēde 

notiks 
30. jūnijā plkst. 15. 

Domes sēdes ir atklātas, 
un tajās var piedalīties 

ikviens interesents.

30. maijā visā Latvijā noti-
ka Labestības diena. Iedzī-
votāji aktīvi iesaistījās 
labdarības pasākumos. 

Vecumnieku daudzbērnu 
ģimeņu biedrībai «Saulgrie-
ze» ir izveidojusies laba sa-
darbība ar a/s «Swedbank» 
Bauskas nodaļu. Labestības 
dienā bankas darbinieki saņē-
ma ziedojumus no baušķenie-
kiem – bērnu gultiņu, «manē-
žu», ratus, bērnu un pieaugu-
šo apģērbus un apavus. Šīs 
lietas tika nodotas biedrībai 
«Saulgrieze», kas ziedotās 
mantas nogādāja trūcīgajām 

Apliecina labestību

daudzbērnu ģimenēm Vecum-
niekos. 

Liels paldies par sirsnību un 
sadarbību bankas darbiniecēm 
un atsaucīgajiem Bauskas ie-
dzīvotājiem, kuri spēj saprast 
grūtībās nonākušos un dalās 
ar viņiem savā mazumiņā.

Pirmo reizi baušķenieku 
ziedojumus «Saulgrieze» sa-
ņēma ap Ziemassvētkiem, kad 
tika iepriecināts ap 30 Vecum-
nieku novada ģimeņu.

O. ČERNIŠOVA-
STŪRIŠKA,

Vecumnieku daudzbērnu 
ģimeņu biedrības «Saulgrieze» 

valdes priekšsēdētāja

Labestības dienā saņemtie baušķenieku ziedojumi nodoti trū-
cīgajām daudzbērnu ģimenēm Vecumnieku novadā.

Foto – O. ČERNIŠOVA-STŪRIŠKA

Sācies vasaras brīvlaiks. Urā! 
Prom no skolas, nost ar 

grāmatām! Tagad vajag tikai 
priecāties, baudīt brīvdienas, 
atpūsties un uzkrāt spēkus jau-
nam darba cēlienam. Par to 
sapņo gan skolēni un pedagogi, 
gan ikviens, kam ikdiena aiz-
rit darbā.

9. klašu beidzēji savu izlai-
dumu jau nosvinējuši (11. un 
12. jūnijā). Vēl tikai daži pār-
baudes darbi un izglītības ie-
stāžu aktu zālēs un tautas na-
mos 19. jūnijā pulcēsies vidus-
skolu absolventi. Skumīgi smar-
žos meijas, vītīs ziedi, skanēs 
laba vēlējumi jauniešiem, sko-
lotājiem, vecākiem. Liela būs 
vēlēšanās apliecināt sevi dzī-
ves bargajos un nelīdzenajos 
ceļos. Veiksmi, pacietību un 
izturību visiem, kuri šopava-
sar beiguši mācības savās sko-
lās! Esiet gudri, droši un īsteni 
latviski; esiet čakli un uzņēmī-
gi! Lai jūs brīžos, kad Latvijai 
klājas grūti, prastu to «paņemt 
klēpī un apmīļot» un «iet tai 
līdzi plašajos pasaules ceļos», 
neļaujot apmaldīties.

Rīgā sabraukušie Pasaules 
Bankas un Starptautiskā Valū-
tas fonda pārstāvji ik pa brīdim 
met skarbus zibeņus Latvijas 
pensionāru, kultūras mantojuma 
un sportisko vērtību virzienā. 
Likvidēt, nefinansēt, samazināt. 
Mēs nedrīkstam nokārt degunus 
un par to skumt. Skolās aug gud-
ra un izglītota maiņa. Latvieši 
pulcējās un pulcēsies dziesmu 
un deju svētkos, kāps Olimpā un 
dzīvos ilgi jo ilgi!

Iespējams, zemapziņā sajū-
tot šos «Eiropas gudro» pado-
mus, šovasar gandrīz visos no-

vados un reģionos kopā pulcē-
jas tautas mākslas pašdarbības 
kolektīvi, lai dziedātu, dejotu un 
muzicētu. Arī mūsu novada ļau-
dis garajās Līgo svētku brīvdie-
nās ir aicināti būt kopā. Priekš-
likumu piedalīties novada pir-
majos Dziesmu un deju svētkos 
ir atbalstījuši gandrīz visi paš-
darbības kolektīvi. Varbūt tiešām 
šī ir tā reize, vieta un laiks, kad 
latviešiem pulcēties kopā, lai ar 
dziesmu, deju un mūziku dotu 
pretsparu ne vienmēr mums pie-
ņemamajiem padomiem?

Zināma dzīves patiesība jau 
ir tajos dziesmu un deju 

svētkos. Tie stiprina mūs garīgi, 
ļauj sajust vienotību un pie-
derību Latvijai, rosina dziļāk 
ieskatīties mūsu senču rakstī-
tajā kultūrvēsturiskā mantoju-
ma Dzīves grāmatā. Šie svētki 
mums palīdz augt – gudriem, 
stipriem un nelokāmiem. 

Jāņu nakti negulēsim! Dzie-
dāsim un apdziedāsim, iemal-
kosim brangu miestiņu un pa-
mielosimies ar gardu sieru! Ap-
meklēsim pašdarbības kolektīvu 
koncertus pagastos 25. jūnijā un 
būsim kopā Vecumnieku novada 
pirmo dziesmu un deju svētku 
lielkoncertā 26. jūnijā Vecum-
nieku estrādē! Uz tikšanos!

Vecumnieku novada Dzimt-
sarakstu nodaļā laikā no 21. mai-
ja līdz 9. jūnijam reģistrēta vie-
na pāra laulība. 

Mūžībā aizgājuši:
SKAISTKALNES PAGAS-

TĀ
Modris Sproģis (1940. ga-

da 10. aprīlis – 2010. gada   
20. maijs).

VECUMNIEKU PAGASTĀ
Jānis Krūmiņš (1929. ga-

da 20. februāris – 2010. gada 
23. maijs);

Anatolijs Cviklinskis 
(1932. gada 29. oktobris – 
2010. gada 2. jūnijs).

A. ĶIENE,
Vecumnieku novada 

Dzimtsarakstu nodaļas 
vadītāja

Paldies Jānim Goževicam 
un Jānim Seglickim par 

nesavtīgu palīdzību 
Bārbeles pagasta pārvaldei 

tehniskos jautājumos.
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Novada 
Sociālais 
dienests

Sociālā dienesta 
vadītāja – 

tālr. 63976733.
Sociālā darba organizatore; 

sociālā darbiniece 
ģimenēm ar bērniem – 

63976766.
Sociālais pedagogs – 

63976735.

10. Latvijas skolu jaunat-
nes dziesmu un deju svētkos 
Vecumnieku novadu pārstāvēs 
desmit kolektīvu (249 dalīb-
nieki), informē svētku izpilddi-

rektore Agra Bērziņa. Pavisam 
vērienīgajā pasākumā piedalī-
sies vairāk nekā 30 tūkstoš da-
lībnieku.

Svētku laikā no 6. līdz 11. jū-
lijam notiks vairāk nekā 20 da-
žādu koncertu. «Visvairāk būs 
pārstāvēti tautas deju kolektīvi – 
13 760 dejotāju, dziedātpriekam 
ļausies 12 766 koru dalībnieki, 
instrumentālās mūzikas koncer-
tā piedalīsies 1580 skolēnu,» 

sacīja svētku Komunikācijas dar-
ba grupas pārstāve Aiga Ozoliņa. 
Viņa uzsvēra, ka visvairāk dzie-
došu un dejojošu kolektīvu ir 
Vidzemē. Svētkos piedalīsies 
vairāk nekā 10 000 vidzemnieku, 
5800 kurzemnieku, bet gan no 
Latgales, gan no Zemgales uz 
svētkiem brauks vairāk nekā 
4000 dalībnieku. Rīgu pārstā-
vēs gandrīz 7000 skolēnu. 

Z. SKARA

Vecumnieku daudzbērnu 
ģimeņu biedrība «Saulgrie-
ze» sadarbībā ar SIA «Rimi 
Latvija» un portālu «ziedot.
lv» turpina realizēt projektu 
«Kopgalds». 

Tā ietvaros no šī gada feb-
ruāra līdz aprīlim tika izsnieg-
tas 693 zupas porcijas ģime-
nēm, kas nonākušas grūtībās. 
Projekts turpināsies līdz jūlija 
beigām, taču «Saulgrieze» do-
mā par iespēju zupas virtuves 
pakalpojumu piedāvāt arī turp-
māk, piesaistot ziedotāju un 
projektu līdzekļus. 

Ziedojumu kastītes ir izvie-
totas veikalos «Vesko», «Zied-
nese» un «Namiņš» Vecum-
niekos. Iedzīvotāji tiek aicinā-
ti sniegt atbalstu, lai savāktu 
naudiņu nepieciešamo produk-
tu iegādei, jo tad zupas virtuve 
varētu darboties arī turpmāk. 
Siltas maltītes piedāvājums va-
saras mēnešos ir liels atbalsts 
ģimenēm, jo īpaši bērniem, 
kuru vecākiem ir ļoti zemi ie-
nākumi un trūkst līdzekļu, lai 
nodrošinātu siltas pusdienas. 
Daudzās mājās virumu nav ie-
spējams pagatavot tāpēc, ka 
trūkst naudas gan pārtikas pro-
duktiem, gan gāzes balonam. 

Projekta «Kopgalds» ie-
tvaros maijā bija iespēja iegā-
dāties 25 litru katlu, kausu, 
pannu, divus lielos zupas ter-
mosus, nažus un mazgājamos 
līdzekļus zupas virtuves turp-
mākās darbības nodrošināša-
nai Vecumnieku novadā.

O. ČERNIŠOVA-
STŪRIŠKA,
Vecumnieku 

daudzbērnu ģimeņu 
biedrības «Saulgrieze» 

valdes priekšsēdētāja

Piedalīsies desmit kolektīvu

Izsniedz siltas 
pusdienasVecumnieku novada 

Domes deputāti, pulcējo-
ties uz kārtējo sēdi 
26. maijā, saņēma krūšu 
nozīmes. Ir izgatavotas arī 
apliecības. Tās novadvī-
riem un novadsievām tiks 
izsniegtas šomēnes.

Lieto pilnvaru 
laikā

Deputātu amata simbolus 
paredz Latvijas Republikas pil-
sētas domes un novada domes 
deputāta statusa likums, skaid-
ro Kancelejas vadītājs, jurists 
Arvīds Zvirbulis. Tā 18. pants 
nosaka: «Deputātam ir depu-
tāta apliecība un deputāta no-
zīme, ko viņam izsniedz attie-
cīgā dome. Šo apliecību un no-
zīmi deputāts lieto visu savu 
pilnvaru laiku.»

Atšķirības zīmju paraugus 
nosaka Ministru kabineta no-
teikumi nr. 55 «Noteikumi par 
republikas pilsētas domes un 
novada domes deputāta aplie-
cības un deputāta nozīmes pa-
raugu» (19.01.2010.). Šī do-
kumenta 3. punktā sacīts, ka 
«apliecība ir amatpersonas tie-
sības un pienākumus aplieci-
nošs dokuments». Valdības ap-
stiprinātie noteikumi paredz, 
ka, izbeidzoties deputāta piln-
varām, apliecība jānodod paš-
valdībā.

Priekšrocības 
neparedz

Deputāts A. Zvirbulis atzī-
mēja, ka nekādas priekšrocības 
tautas kalpiem šie varas atribū-
ti nesniedz. Viņš izteica pieņē-
mumu, ka ikdienā apliecības 
kabatā būs vairumam kolēģu, 
taču krūšu nozīmi nēsās retais. 
«Es nozīmīti piespraudīšu, ap-

Saņem deputāta nozīmītes
Amata simbolus nosaka likums �

meklējot svinīgus sarīkojumus 
un ejot uz Domes sēdēm. Jau 
tolaik, kad biju Valles pagasta 
pašvaldības deputāts, sēdes man 
bija ikmēneša darba svētki, 
kad tiek rezumēts iepriekšējā 
laika periodā paveiktais,» sa-
cīja A. Zvirbulis.

Domes priekšsēdētāja viet-
nieks, deputāts Jānis Kalniņš 
nozīmīti pie apģērba piestipri-
nās, dodoties uz Domes sē-
dēm. «Padomju laikos deputā-
ti krūšu nozīmes nēsāja ikdie-
nā. Atceros kādu vīru, kam 
nozīmīte 20 gadu pie žaketes 
atloka turējās, un katrs, kurš 
gribēja pārmīt kādu vārdu ar 
tautas priekšstāvi, varēja viņu 
uzrunāt. Iespējams, ar laiku 
gan es, gan mani kolēģi atšķi-
rības zīmi lietos arī ikdienā. Šī 
mazā nozīmīte uzliek lielu 
pienākumu,» viņš sacīja.

Andris Lisovskis atzinās, ka 
nozīmīti nenēsā, jo nevēloties 
ar to dižoties citu priekšā. «Vai 

tas ko maina – ir vai nav tau-
tas priekšstāvim šī atšķirības 
zīme? Nozīmīšu izgatavošanai 
ir iztērēta nauda, kas būtu lieti 
noderējusi kaut kur citur,» sa-
cīja deputāts.

Līdzekļi – 
taupīti

Domes priekšsēdētājs Ri-
hards Melgailis informēja, ka 
vienas nozīmītes izgatavoša-
nai tērēts ap Ls 3,50. Vecum-
nieku novada pašvaldība, tau-
pot līdzekļus, izvēlējusies eko-
nomiskāko variantu. Citviet 
Latvijā tautas kalpu identifi-
kācijas zīmes ir darinātas no 
sudraba un pat no zelta, kas 
izdevumus krietni vien sadār-
dzina.

Apliecību izgatavošanu uz-
ņēmies Domes deputāts A. Zvir-
bulis, līdz ar to pašvaldībai 
nav bijis jātērē līdzekļi, mak-
sājot par šo pakalpojumu.

ŽANNA ZĀLĪTE

Domes deputāti krūšu nozīmes saņēma sēdes pārtraukumā 
26. maijā.                                           Foto – ŽANNA ZĀLĪTE
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Sākot no nākamā mācību 
gada, novadā tiks organi-
zēts konkurss vispārizglīto-
jošo skolu audzēkņiem 
«Gada skolēns». 

Domes sēdē 26. maijā de-
putāti apstiprināja konkursa no-
likumu. Izglītojamo vērtēšana 
noritēs divos posmos – skolas 
un novada. Konkursā piedalī-
sies 8. – 12. klašu audzēkņi 
divās vecuma grupās: 8. un    
9. klašu un 10. – 12. klašu.

Novada posmā abās vecuma 
grupās piedalīsies izglītības ie-
stāžu pirmās vietas ieguvēji 
no katras klases. Dalībnieki tiks 
vērtēti pēc trim pamatkritēri-
jiem (mācību darbs, pašizpaus-
me un radošā aktivitāte, iekšē-
jās pasaules izkopšana).

Uzvarētāji saņems naudas 
balvas: titula «Gada skolēns» 
ieguvējs – Ls 100 (divi skolē-
ni – viens no katras vecuma gru-
pas), nominācijas «Par vispu-
sīgām zināšanām» ieguvējs – 
Ls 50 (divi skolēni), nomināci-
jas «Par talantu daudzpusību» 
ieguvējs – Ls 50 (divi skolē-
ni). Nominācijas neieguvušie 
saņems pateicību par piedalī-
šanos novada konkursā «Gada 
skolēns» (balva – Ls 10).

Paredzēts, ka konkursa no-
slēgums notiks maija sākumā. 
Naudas balvu finansējums tiks 
nodrošināts no Vecumnieku no-
vada Domes budžeta.

Konkursa mērķis, kā to pa-
redz nolikums, ir «veicināt sko-
lēnu harmoniskas personības 
veidošanos un attīstību, kā arī 
sekmēt atbildīgu attieksmi pret 
sevi, ģimeni, līdzcilvēkiem, sa-
vu tautu, Tēvzemi, cilvēci un 
augstākajām morālajām vērtī-
bām, sabiedriskajai un indivi-
duālajai dzīvei nepieciešamo 
prasmju un zināšanu apguvi».

Z. SKARA

Būs konkurss 
«Gada skolēns»

12. klašu audzēkņu 
IZLAIDUMI 

novada izglītības 
iestādēs notiks 
19. jūnijā:

Misas vidusskolā – 
plkst. 19;

Skaistkalnes vidusskolā – 
plkst. 18;

Valles vidusskolā – 
plkst. 19;

Vecumnieku vidusskolā – 
plkst. 18.

Veic grozījumus
Apstiprināti pašvaldības 

saistošie noteikumi nr. 8 «Gro-
zījumi Vecumnieku novada Do-
mes 2009. gada 23. septembra 
saistošajos noteikumos nr. 4 «Ve-
cumnieku novada sabiedriskās 
kārtības un administratīvās at-
bildības noteikumi»».

Lai veicinātu darba efekti-
vitāti, Sabiedriskās kārtības no-
daļas vadītājs Edgars Polis ie-
rosinājis izgatavot naudas so-
da kvīšu veidlapas. Līdz ar to 
ieviešanu par pašvaldības sais-
tošo noteikumu pārkāpšanu va-
rēs uzlikt sodu līdz Ls 20 pār-
kāpuma izdarīšanas vietā bez 
protokola sastādīšanas (izsnie-
dzot noteikta parauga kvīti), ja 
pārkāpējs to neapstrīd. Lai šo 
tiesību normu varētu piemērot, 
bija nepieciešams veikt grozī-
jumus 2009. gada 23. septembra 
saistošajos noteikumos nr. 4 
«Vecumnieku novada sabiedris-
kās kārtības un administratīvās 
atbildības noteikumi». Deputāti 
nolēma saistošajos noteikumos 
iekļaut arī papildu punktu, kas 
nosaka – protokolu sastādīt ir 
tiesīgi arī izglītības iestāžu va-
dītāji.

Slēgs līgumu
Nolemts slēgt līgumu ar paš-

valdības SIA «Mūsu saimnieks» 
par ūdenspiegādes un kanalizā-
cijas pakalpojumu sniegšanu 
Vecumnieku ciema teritorijā un 
Piebalgu apdzīvotajā vietā. Ter-
miņš – 2015. gada 30. maijs. 
Līguma parakstīšanu un kon-
troli novada Domes vārdā uz-
dots veikt Domes priekšsēdē-
tājam Rihardam Melgailim.

Deputāts Mārtiņš Mediņš in-
teresējās, kāpēc SIA «Mūsu 
saimnieks» izveidojies tik liels 
iedzīvotāju parāds par sniegta-
jiem pakalpojumiem. Uzņēmu-
ma valdes loceklis Igors Tara-
banovs paskaidroja, ka parāda 
pieaugumu veicinājusi aukstā 
ziema un bezdarbs. Bargajā sa-
lā parāda summa ik mēnesi pa-
lielinājās par 20 tūkstošiem la-
tu. Kopējais iedzīvotāju parāds 
uzņēmumam par saņemtajiem 
pakalpojumiem (siltumu, ūdeni, 
kanalizāciju, atkritumu izvešanu) 
ir  Ls 132 000 (dati – 2010. gada 
1. maijs). M. Mediņš uzsvēra, 
ka iestādes vadībai lielāka uz-

Varēs sodīt bez protokola
26. maijā Domes sēdē lemtie jautājumi �

manība būtu jāpievērš parādu 
iekasēšanai. Arī R. Melgailis 
norādīja, ka SIA «Mūsu saim-
nieks» šajā jomā būtu jāstrādā 
atbildīgāk, jo «uzņēmumam 
pietiek līdzekļu, lai izdzīvotu, 
taču nav iespējams nodrošināt 
visu pakalpojumu sniegšanu 
un nenotiek attīstība». 

Īstenos projektu
Apstiprināts SIA «Investīci-

ju Risinājumu Birojs» 2009. un 
2010. gadā izstrādātais tehniski 
ekonomiskais pamatojums pro-
jektam «Ūdenssaimniecības pa-
kalpojumu attīstība Vecumnieku 
pagasta Vecumniekos». Apstip-
rināts arī investīciju projekta fi-
nanšu plāns un investīciju pro-
jekta pasākumi.

SIA «Mūsu saimnieks» val-
des loceklis Igors Tarabanovs 
informēja, ka ūdenssaimniecī-
bas projekta realizēšana ir ne-
pieciešama, jo pašlaik ūdens 
kvalitāte ir ļoti slikta. Viņš de-
putātus informēja par paredzē-
tajiem darbiem projekta ietva-
ros. Kopējais finansējums ir 
Ls 1 667 326,16.

Pieņemts lēmums projekta 
finansēšanai nodrošināt SIA 
«Mūsu saimnieks» ieguldījuma 
daļu – Ls 124 158, kas ir 9% 
no projekta kopējām attiecinā-
majām izmaksām, un sagata-
vot iesniegumu ES Kohēzijas 
fonda (KF) finansējuma sa-
ņemšanai – Ls 1 254 505, kas 
veido 91% no kopējām attieci-
nāmām izmaksām. Nolemts 
realizēt tehniski ekonomiskajā 
pamatojumā izstrādāto tarifu po-
litiku, apstiprinot plānotos ūdens-
saimniecības pakalpojumu tari-
fus, kā arī organizēt investīciju 
projekta sagatavošanu un reali-
zāciju, nodrošināt projektam ne-
pieciešamās informācijas snieg-
šanu un cilvēkresursus atbilstī-
gi prasībām, kas tiek izvirzītas 
KF finansējuma saņēmējam.

Izsniegs galvojumu
Lai nodrošinātu ar ES Ko-

hēzijas fonda līdzekļiem līdzfi-
nansētā SIA «Mūsu saimnieks» 
iesniegtā projekta «Ūdenssaim-
niecības pakalpojumu attīstība 
Vecumnieku pagasta Vecumnie-
kos» īstenošanu, Dome nolēma 
galvot SIA «Mūsu saimnieks» 
finansējumu – Ls 1 667 326,13. 

Pašvaldība ir akceptējusi SIA 
«Mūsu saimnieks» ES Kohēzi-
jas fonda līdzfinansējuma sa-
ņemšanai sagatavoto projekta 
iesniegumu, tajā ietvertos darbus 
un finansējuma apjomu atbilstī-
gi projekta iesniegumā iekļauta-
jam finansējuma plānam un pro-
jekta budžeta kopsavilkumam.

Kops novada 
autoceļus

Dome nolēma slēgt līgumu 
(līdz 2011. gada 31. janvārim) 
ar pašvaldības SIA «Jaunolis» 
par Vecumnieku novada auto-
ceļu ikdienas uzturēšanu. 

Domes autoceļu pārraugs 
Mārtiņš Mediņš informēja, ka 
iepriekš SIA «Jaunolis» veica 
ceļu uzturēšanas darbus Ve-
cumnieku un Stelpes, bet kopš 
šī gada 1. janvāra – arī Valles 
pagastā. Tā kā finansējums au-
toceļu uzturēšanai ir samazi-
nāts, SIA «Jaunolis» tika pie-
dāvāts veikt ceļu ikdienas kop-
šanu visā novadā.

Atļauj medīt
Dome nolēma nodot medību 

tiesības Jurijam Šestakovam 
Vecumnieku novada Domes tie-
siskajā valdījumā esošajos ze-
mes gabalos Kurmenes pagastā: 
«Kaiju lauks» (5,3 ha) un «Taur-
kalnes mežniecība» (9,59 ha). 
Nomātajās platībās mednieks 
apņemas strikti ievērot Medību 
noteikumu prasības, rūpējoties 
par faunas saglabāšanu un vi-
des aizsardzību.

Par medību tiesību izman-
tošanu noteikta gada maksa – 
0,25 Ls/ha. Līgumu ar J. Šesta-
kovu plānots noslēgt līdz 
2011. gada 30. aprīlim.

Neizmanto 
pirmpirkuma tiesības

Novada Dome nolēma at-
teikties no pirmpirkuma tiesī-
bām uz īpašumu «Brīvzem-
nieki» (zeme 3,12 ha platībā) 
Valles pagastā.

Remontēs jumtu
Dome piešķīra 80 latu daudz-

dzīvokļu mājas «Vēji» Valles 
pagastā jumta remontam no te-
ritoriju un mājokļu apsaimnie-
košanas līdzekļiem. Darbus veiks 
Valles pašvaldības aģentūra.

Z. SKARA
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SIA «Latvijas Ceļu Būve» 
veikusi pirms diviem ga-
diem Vecumniekos izbūvē-
tā gājēju celiņa defektu 
novēršanu, kas radušies 
garantijas periodā.

Apseko trotuāru
28. maijā, piedaloties SIA 

«Latvijas Ceļu Būve» pārstāvim 
Jānim Vitonam, Vecumnieku no-
vada pašvaldības ceļu pārrau-
gam Mārtiņam Mediņam un 
SIA «Jaunolis» valdes loceklim 
Vasīlijam Ņikiforovam, tika ap-
sekotas bojājumu vietas. Eks-
pluatācijas gaitā bija radušies 
vairāki defekti: iesēdusies kana-
lizācijas aka pretī degvielas uz-
pildes stacijai «Dinaz», iegri-
mis asfalts kabeļu trases frēzēju-
ma vietā pie ēkas Rīgas ielā 23, 
izveidojies izskalojums trotuā-
rā pretī Līvānu ielai.

Garantijas remonts bija jā-
veic līdz 10. jūnijam.

Izdod saistošos 
noteikumus

Tā kā autoceļu kopšanai pa-
redzētais finansējums nav pie-
tiekams, šī gada 9. martā tika iz-
doti Ministru kabineta (MK) 
noteikumi nr. 224, kas nosaka 
pazeminātas valsts un pašvaldī-
bu autoceļu uzturēšanas klases 
atbilstīgi satiksmes intensitātei. 

Autoceļu un ielu uzturēša-
nas klases Vecumnieku novadā 

Veic gājēju ietves remontu 
Ceļu kopšanai piešķir papildu finansējumu �

tika apstiprinātas Domes sēdē 
28. aprīlī. Ir izdoti saistošie no-
teikumi nr. 7 «Vecumnieku no-
vada pašvaldības autoceļu uztu-
rēšanas klases», kas nosaka 
autoceļu uzturēšanas C un D 
klases atbilstīgi satiksmes in-
tensitātei prioritārā secībā, ņe-
mot vērā ekonomisko un sociā-
lo svarīgumu.

Nosaka uzturēšanas 
klases

Ņemot vērā satiksmes in-
tensitāti, kā to paredz MK no-
teikumi, lielākā daļa novada 
autoceļu atbilst tikai D uzturē-
šanas klasei, jo satiksmes plūs-
ma ir mazāka par simt automa-
šīnām diennaktī un nenotiek 
regulāri pasažieru pārvadājumi 
ar autobusiem. Tā kā novada 
autoceļiem uzturēšanas klases 
nosaka pašvaldība, visām ielām 
un lielākajiem autoceļiem, pa 
kuriem notiek intensīvāka sa-
tiksme un kuri ir ekonomiski un 
sociāli svarīgi novada iedzīvo-
tājiem, Dome noteica C klasi. 

Tā paredz, ka sniega tīrīšana 
jāuzsāk tad, ja nokrišņu vidē-
jais biezums ir 10 cm; noteik-
tais laiks brauktuves attīrīšanai 
no sniega – 18 stundu. Pirmā 
ceļu planēšana pavasarī jāveic 
līdz 10. maijam; grants seguma 
bojājumi jānovērš viena mēneša 
laikā, bet bedres jāaizlīdzina 
vienas nedēļas laikā. Jāatzīmē, ka 

novada Domes piesaistītie uz-
ņēmēji sniega tīrīšanu veic īsākā 
laika periodā; arī brauktuvju 
bojājumi tiek novērsti ātrāk.

Līdzekļi – sarukuši
D uzturēšanas klasēm bie-

ži vien prasības netiek normē-
tas, izņemot avārijas seku lik-
vidēšanu un satiksmei bīstamo 
bedru sakārtošanu, kas jāveic 
divu nedēļu laikā. Arī šīm 
brauktuvēm tiek veikta ikdienas 
kopšana īsākā laika periodā, 
nekā to nosaka MK noteikumi.

Planējot novada autoceļus, 
vienlaikus tiek nolīdzināti gan 
C, gan D uzturēšanas klases 
autoceļi, jo arī tie ir svarīgi ie-
dzīvotājiem. Dome ir piešķī-
rusi papildu finansējumu no 
pamatbudžeta līdzekļiem no-
vada ceļu ikdienas uzturēša-
nai, jo valsts atvēlētais finan-
sējums 2010. gadā ir samazi-
nāts par 40% salīdzinājumā ar 
iepriekšējo gadu.

Ar noteiktajām autoceļu uz-
turēšanas klasēm ikviens inte-
resents var iepazīties pagastu 
pārvaldēs (pie pārvalžu vadī-
tājiem), novada Domē (pie au-
toceļu pārrauga M. Mediņa); 
informācija pieejama arī paš-
valdības mājaslapā www.vecum-
nieki.lv.

M. MEDIŅŠ,
Vecumnieku novada 

Domes autoceļu pārraugs

Izskalojums gājēju ietvē pretī Līvānu ielai bija aizbērts ar šķembām. Līdz 10. jūnijam defekti trotuā-
rā, kas vijas cauri Vecumniekiem divu kilometru garumā, bija jānovērš.      Foto – ŽANNA ZĀLĪTE

Vecumnieku novadā tiks 
atvērta Sporta skola. 
Lēmumu par interešu 
izglītības iestādes 
dibināšanu deputāti
pieņēma Domes sēdē 
26. maijā.

Vēsturisks brīdis
Vecumnieku novada Domes 

sporta skola pārņems novada 
teritorijā darbojošos Bauskas 
novada Bērnu un jaunatnes 
sporta skolas un Aizkraukles no-
vada pašvaldības Sporta skolas 
finanses, mantu, tiesības un sais-
tības, saglabājot pedagogu dar-
ba vietas un pastāvošās treni-
ņu grupas savā teritorijā. 

Valsts finansējums paredzēts 
četrām programmām, kas dar-
bojas pašlaik – volejbolam, viegl-
atlētikai, basketbolam un galda 
tenisam. Sākot no nākamā gada 
1. janvāra, šie līdzekļi no Baus-
kas novada Bērnu un jaunatnes 
sporta skolas tiks iedalīti intere-
šu izglītības iestādei Vecumnie-
kos. Finansējums vispārējās sa-
gatavotības grupām tiks pār-
ņemts arī no Aizkraukles no-
vada pašvaldības Sporta skolas. 

Novada Domes priekšsēdē-
tāja vietnieks Jānis Kalniņš at-
zīmēja, ka šī projekta virzība 
noritējusi ļoti strauji. «Pašrei-
zējos apstākļos, kad daudzviet 
mācību iestādes likvidē, mūsu 
novadā tiek atvērta vēl viena 
skola. Šis ir vēsturisks brīdis,» 
viņš sacīja.

Apstiprina nolikumu
Par izglītības iestādes di-

rektora vietas izpildītāju apstip-
rināts Jānis Plūme. Viņam uzti-
cēts veikt jaunās interešu izglī-
tības struktūras dokumentācijas 
sagatavošanu, lai Sporta skolu 
reģistrētu Izglītības un zināt-
nes ministrijas Izglītības iestā-
žu reģistrā. Tas jāpaveic līdz 
1. augustam.

Domes sēdē pieņemts Spor-
ta skolas nolikums. Tas paredz, 
ka izglītības iestādē būs divas 
administratīvās vienības – di-
rektors un metodiķis. 

Pašlaik Bauskas novada 
Bērnu un jaunatnes sporta 
skolas un Aizkraukles novada 
pašvaldības Sporta skolas gru-
pās darbojas 94 Vecumnieku 
novada izglītības iestāžu au-
dzēkņi.

ŽANNA ZĀLĪTE

Nodibina 
Sporta skolu
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«Vecumnieku Novada Zi-
ņu» maija numurā (nr. 10, 
2010. g.) izteicu viedokli par sa-
vu un novada Domes deputātu 
darbu. Šoreiz paudīšu savas do-
mas par novada izglītības un 
kultūras vidi un cilvēkiem, ku-
ri ar to ir saistīti. Uz to mani ro-
sināja arī «apsveikums», kas 
bija publicēts pašvaldības mā-
jaslapā.

Situācija nav 
vienkārša

Kopš esmu apstiprināts Val-
les vidusskolas direktora ama-
tā, vairs nevadu Izglītības, kul-
tūras un jaunatnes lietu komi-
teju (man adresētā «apsveiku-
ma» autors(-i) to pat nav 
pamanījis!). No šī gada janvāra 
komitejas priekšsēdētājs ir Do-
mes deputāts Arvīds Zvirbulis. 
Likums aizliedz vadīt komiteju 
iestādes vadītājam, uz kuru at-
tiecas komitejas darbs. Pro-
tams, esmu gatavs uzklausīt, kā 
arī izteikt savu viedokli par 
notiekošo šajās nozarēs, taču 
pašlaik Domē par šo jomu at-
bild priekšsēdētāja vietnieks 
(izpildvara) un Izglītības, kul-
tūras un jaunatnes lietu komite-
jas priekšsēdētājs (lēmējvara). 

Tā kā novads ir izveidots 
nesen, arī situācija, kādā atro-
das izglītības un kultūras no-
zare, nav tik vienkārša, kāda 
tā bija pagastos līdz adminis-
tratīvi teritoriālās reformas īs-
tenošanai. Ja agrāk katram pa-
gastam, izņemot Vecumnieku, 
bija jākoordinē darbs tikai vie-
nā izglītības iestādē, tautas na-
mā, bibliotēkā un muzejā, tad 
tagad tas jādara visās iestādēs 
kopumā. 

Nekad neesmu apgalvojis, 
ka izglītības iestādes ir jāslēdz. 
Esmu arī liels apvienoto klašu 
pretinieks (mūsu novada sko-
lās ir šādas klases), bet sapro-
tu, ka šī situācija ir neizbēga-
ma, taču tā nedrīkst būt ie-
mesls kādas skolas slēgšanai. 
Slēdzot tās, pagasts pazaudēs 
savu izglītības un kultūras 
centru, līdz ar to arī šis pagasts 
ir lemts bojāejai. Domāju, ja 
jau šo grūto laiku novada Do-
me ir spējusi saglabāt visas 
mācību iestādes novadā, tad 
jautājums par šo skolu pastā-

vēšanu vismaz uz kādu laiku 
ir noņemts no dienaskārtības.

Priekšroka – 
piemērotākajam

Problēmu izglītības jomā 
ir daudz. Novada Dome izvei-
doja jaunu štata vietu un pie-
ņēma darbā izglītības metodi-
ķi. Tika izsludināta pretenden-
tu pieteikšanās uz šo amatu, 
speciāli izveidota komisija iz-
vērtēja kandidātus. Manā ska-
tījumā pieteikumus bija iesnie-
guši daudzi zinoši speciālisti. 
Par piemērotāko tika atzīta Vi-
ja Beļūna. Iespējams, kāds cits 
pretendents bija spēcīgāks, bet, 
ja kandidāts ar darba devēju ne-
spēj vienoties par darba nosa-
cījumiem, priekšroka bija jā-
dod nākamajam pretendentam.

Ir dzirdēti dažādi viedokļi 
par metodiķes darbu, taču es vē-
los rosināt sabiedrību un izglī-
tības darbiniekus nebūt tik ne-
gatīvi noskaņotiem. Laika gaitā, 
iegūstot lielāku pieredzi, me-
todiķes darbs kļūs arvien kva-
litatīvāks.

Ir izvēles iespējas
Arī novada kultūrvidē, 

manuprāt, ir dažādas problē-
mas. Vienmēr esmu iestājies 
par kvalitatīvu, nevis kvanti-
tatīvu priekšnesumu. Protams, 
saieta un tautas namiem ir jā-
piedāvā novada iedzīvotājiem 
attīstīt savas prasmes dažādās 
amatiermākslas kopās, bet ir 
jādiferencē šo kolektīvu darbī-
bas virziens. Te es saskatu vai-
rākus variantus. Tie ir šādi:
� Pirmā grupa: kolektīvs 

darbojas savam priekam, sezo-
nā uzstājas vienu, divas reizes. 
Galvenais – kopā būšana, nevis 
priekšnesuma īpaša kvalitāte;
� Otrā grupa: kolektīvs 

aktīvi iesaistās novada pasāku-
mos, sezonā uzstājas pēc iespē-
jas biežāk, balansē starp kvali-
tāti un kopā būšanu;
� Trešā grupa: kolektīvs, 

kas ir tendēts uz attīstību un kva-
litāti, atbalsta novada pasāku-
mus, tam ir svarīgi pilnveidot 
savu māksliniecisko sniegumu.

Vecumnieku novadā ir ko-
lektīvi, kas ierindojami katrā 
no šīm grupām, un tas ir ļoti 
labi – iedzīvotājiem ir iespēja 
izvēlēties, kurā amatiermāk-
slas kopā darboties. Sakārtojot 
sistēmu par kolektīvu darbību, 

novada Domei būtu vieglāk tos 
finansēt. Neuzskatu, ka māksli-
nieciskā pašdarbība ir jāpazu-
dina; arī pats darbojos šajā jo-
mā, taču, manuprāt, vairāk ir 
jāatbalsta tie kolektīvi, kam ir 
augstāks mākslinieciskais lī-
menis. Šis priekšlikums izrai-
sījis dažādu reakciju, un daudzi 
uzskata, ka mans mērķis ir iz-
nīcināt amatierkolektīvus. Nē, 
tas tā nav! Es vēlos būt klausī-
tājs, kurš no koncerta aiziet ar 
smaidu, nevis ar pārdomām.

Nepieciešama 
stratēģija

Uzskatu, ka nākotnē būtu 
jāizveido kultūras speciālista 
štata vieta. Šis cilvēks koordi-
nētu novada kultūras dzīvi, jo – 
lai veidotu kvalitatīvu kultūr-
vidi, ir nepieciešama stratēģi-
ja, pēc kā tiekties. Nevar teikt, 
ka novadā tādas nav, bet, ma-
nuprāt, pie šo lietu sakārtoša-
nas būtu jāstrādā vairāk. 

Rosinu cilvēkus, kuri ir sais-
tīti ar kultūru, būt radošiem un 
mācēt uzklausīt citu viedokli, 
nevis noliegt visu jauno. Man 
ir pamatotas aizdomas, ka «ap-
sveikumu» ir rakstījušas ar kul-
tūru saistītas personas, jo paš-
valdības interneta mājaslapā tas 
parādījās nākamajā dienā pēc 
kultūras darbinieku sanāksmes, 

kurā es paudu savu viedokli par 
plānotajiem novada Dziesmu un 
deju svētkiem.

Svarīgs ir sabiedrības 
viedoklis

Aicinu sabiedrību atklāti 
paust savus uzskatus par prob-
lēmām izglītībā un kultūrā, ne-
vis runāt «pa kaktiem». Līdz 
pat šim brīdim neesmu sapratis, 
kāpēc liela sabiedrības daļa uz-
skata, ka mans viedoklis kultū-
ras un izglītības jautājumos ir 
vispareizākais, un ka tieši es es-
mu vainojams pie problēmsituā-
cijām. Nē, tā nav! Es gluži vien-
kārši gribu būt atklāts un, pau-
žot savu viedokli, aicinu uz dis-
kusiju. Tur, kur nav atklātības, 
diskusija izpaliek. Ir gadījies, 
ka kāds uztic savu problēmu, 
un es esmu ieteicis uzrakstīt ie-
sniegumu novada Izglītības, 
kultūras un jaunatnes lietu ko-
mitejai par to. Līdz šim ne-
viens iesniegums par pārrunāta-
jiem jautājumiem nav saņemts. 

Aicinu iedzīvotājus būt 
konstruktīviem, domājošiem 
un atklātiem, jo bez sabiedrī-
bas viedokļa deputāti pat ne-
nojauš, kas nodarbina ļaužu 
prātus.

Č. BATŅA,
novada Domes 

deputāts

Autors: skudras,
piektdiena, 2010. gada 21. maijs, plkst. 13.00

Cien. Kultūras komisijas pr-jam Č.Batņam! Lai Jums veiksme 
personīgajā un darba dzīvē! 

«Sēne gluži labi dzīvo ar tārpu galvā. Tas netraucē kļūt ar-
vien brangākai un ieņemt jo svarīgu vietu citu sēņu vidū. Pat 
otrādi – tārps ložņādams kņudina, nedod mieru, un dažai sēnei 
šķiet, ka rosās pašas domas. Bet cita tīšām uzdod tārpa diktēto 
par savu gudrību.»

/M. Svīre/
Ar nepacietību GAIDĀM no Jums kvalitatīvu un profesionā-

lu darbu, lai mums pārējiem būtu, no kā mācīties! 
Veiksmi vēlot, zemu kvalificētie darbinieki 
ar augstskolu un specialitāšu diplomiem

Vecumnieku pašvaldības mājaslapā publicētais «apsveikums».

No koncerta jāaiziet ar smaidu
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Kuplās ģimenes sporto Misā
Novērtē aktīva dzīvesveida nozīmi �

Atzīmējot Starptautisko 
bērnu aizsardzības dienu, 
Vecumnieku daudzbērnu 
ģimeņu biedrība «Saulgrie-
ze» sadarbībā ar Misas 
tautas namu 30. maijā orga-
nizēja Ģimeņu sporta dienu. 

Uz atraktīvām komandu 
sacensībām tika aicinātas Ve-
cumnieku novada saimes. 

«Zvēri» un «Cacas»
Pasākuma mērķis bija sa-

censību dalībniekiem atgādināt 
svarīgu informāciju par bērnu 
drošību, kā arī mudināt ģime-
nes novērtēt aktīva un veselīga 
dzīvesveida nozīmi. 

Sportotāji savas komandas 
nosaukumu bija izvēlējušies at-
bilstīgi vienības raksturam – bi-
ja gan «Zvēri», gan «Knīpas un 
Knauķi»; arī «Cacas», «Ašās 
meitenes», «Skorpioni» u. c. 
Katra komanda saņēma sacensī-
bu lapu ar informāciju par sta-
fetēm un jautājumus par bērnu 
drošību. 

Dalībnieki savu varēšanu 
apliecināja «Slotu futbolā», 
«Kvadrātu spēlēs» (bija jāveic 

astoņi uzdevumi), radošajā sa-
censībā «Kurpju tornis», «Balo-
nu spēlē», erudītu un citās at-
raktīvās sacīkstēs. Stafetei «Slap-
jais dvielis», kuru uzraudzīja 
objektīvā tiesnese Gunita Bēr-
ziņa, bija visazartiskākais un 
aizraujošākais raksturs.

Diplomi un dāvanas
Tie dalībnieki, kuri bija 

pabeiguši stafetes, iesaistījās 
galda hokeja, novusa, galda fut-
bola un zābaka mešanas spē-
lēs. Pēcpusdiena pagāja nema-
nāmi ātri. Pēc sacensībām kat-
ra komanda saņēma diplomu un 
noderīgas dāvanas, bet ciemos 
uzaicinātā dziedošā Grīnhofu 
ģimene no Ogres pasākuma da-
lībniekiem dāvāja savas labā-
kās dziesmas. 

Ģimeņu sporta dienas da-
lībnieki un koncerta apmeklē-
tāji ar gandarījumu uzņēma Lie-
nes Grīnhofas uzslavu par ak-
tīvi pavadītu brīvdienu. Viņa 
pauda nožēlu, ka paši nav varē-
juši iesaistīties stafetēs, jo pirms 
atbraukšanas uz Misu Grīnho-
fi snieguši divus koncertus citur.

Sacensības saliedē
Liels paldies visiem tiem 16 

Vecumnieku un Misas jaunie-
šiem un vecākiem, kuri brīv-
prātīgi iesaistījās komandu tie-
sāšanas darbā. Paldies par pie-
dalīšanos sacensībās gan Mi-
sas ģimenēm, gan tām saimēm, 
kas bija ieradušās no Vecum-
nieku puses un ar lielu aizrau-

Ģimeņu sporta dienā lielu jautrību izraisīja piedalīšanās stafe-
tē «Slapjais dvielis». Dalībnieku veiklībai seko sacensību ties-
nese Gunita Bērziņa (no labās).              Foto – A. STŪRIŠKA

tību darbojās pārdomāti orga-
nizētajās aktivitātēs. 

Kopā pavadīto dienu spor-
totāji vērtēja ļoti atzinīgi, jo, 
tikai kopā esot, vecāki un bēr-
ni spēj izjust saliedētību, kā 
arī sniegt atbalstu cits citam. 
O. ČERNIŠOVA-STŪRIŠKA,

biedrības «Saulgrieze» 
valdes priekšsēdētāja

Apstādījumi – 
jāsaudzē

Svētku reizē SIA «Šons» 
vadītājs Jānis Miķelsons pa-
teicās par sadarbību Vecum-
nieku novada pašvaldībai, SIA 
«Ainavists» un Bauskas nova-

da Būvvaldei. Viņš uzteica dar-
bu veicējus, kuri dažādos laika 
apstākļos strādāja objektā, lai 
atpūtas vietu iedzīvotāju rīcī-
bā varētu nodot vasaras sāku-
mā. 

Objekta labiekārtošana veik-
ta pēc SIA «Ainavists» izstrā-

dātā tehniskā projekta. Uzņē-
muma ainavu arhitekts Mār-
tiņš Šternbergs atzina, ka ir ap-
mierināts ar paveikto un rosināja 
atpūtniekus izturēties saudzīgi 
pret pārdomāti veidotajiem ap-
stādījumiem.

Vecā ezera teritorijas labie-

kārtošana veikta Eiropas Lauk-
saimniecības fonda lauku attīs-
tībai projekta ietvaros. Kopējās 
izmaksas ir Ls 130 170 (paš-
valdības budžeta līdzekļi –    
Ls 50 610, Eiropas Savienības 
finansējums – Ls 79 560).

ŽANNA ZĀLĪTE

à1. lpp.

Vecumniekos atklāj pludmali

SIA «Šons» vadītājs Jānis Miķelsons (no kreisās), pasniedzot Ve-
cumnieku novada Domes priekšsēdētājam Rihardam Melgailim 
lielformāta fotogrāfiju, kurā iemūžināta labiekārtotā pludmale, 
vēlēja – lai sakārtotais dabas stūrītis būtu tikpat sakopts arī pēc 
daudziem gadiem.                             Foto – ŽANNA ZĀLĪTE

Klātesošie ar interesi vēroja, kā ezerā tiek ielaistas no Tomes 
zivjaudzētavas atvestās piecsimt foreles. Tā bija uzņēmuma 
«Šons» dāvana pašvaldībai.
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Projekta «Dabaszinātnes 
un matemātika» seminārs 
14. maijā notika 
Vecumnieku vidusskolā.

Tajā piedalījās bioloģijas, 
ķīmijas, fizikas un matemātikas 
skolotāji no projekta atbalsta 
un izmēģinājuma skolām bez 
aprobācijas pieredzes. Tika pār-
stāvētas šādas izglītības iestā-
des: Ludzas pilsētas ģimnāzija, 
A. Upīša Skrīveru vidusskola, 
Elejas vidusskola, Maltas vidus-
skola un F. Brīvzemnieka pamat-
skola.

Vēro 
meistarstundas

Projekta speciālisti semi-
nāra dalībniekus iepazīstināja 
ar izstrādātajiem atbalsta ma-
teriāliem un jauno elektronis-
ko mācību vidi 7. – 12. klasēm. 
Mūsu skolas pedagogi rādīja 
atklātās meistarstundas, bet at-
braukušie kolēģi un projekta 
speciālisti tās vēroja. Pēc tam 
notika šo stundu apspriešana, 
analizēšana un dalīšanās pie-
redzē. Ciemiņi bija ļoti apmie-
rināti ar redzēto un uzteica pe-
dagogu prasmes mērķtiecīgi 
veidot stundu aktivitātes, pie-
lietot interesantas mācību me-
todes, iesaistīt skolēnus mācī-
šanās procesā un izmantot jau-
nās tehnoloģijas. 

Skolotāja A. Alenčika fizikas 
stundā strādāja ar kooperatīvās 
mācīšanās metodi. I. Cīrules 
vadībā skolēni ķīmijas laborato-
rijā veica laboratorijas darbu, 
bet skolotāja R. Dambeniece 
kopā ar 7. klases audzēkņiem 
demonstrēja hipotēzes izvirzī-
šanu un patstāvīgu tās pierādī-
šanu matemātikas stundā, iz-
mantojot interaktīvo tāfeli. Pe-
dagoģes A. Kuzmas vadītajā 
bioloģijas stundā skolēni veica 
pētniecisko darbu parkā – no-
teica gaisa piesārņotības līmeni. 

Praktiska darbošanās
Galvenais, ko uzsvēra pro-

jekta speciālisti un kolēģi no 
atbraukušajām skolām, – stun-
dās dominē skolēnu praktiskā 
darbošanās, viņi mācās ar in-
teresi un jūtas līdzatbildīgi par 
iegūtajām zināšanām. 

Projekta «Dabaszinātnes un 
matemātika» vadītāja Dace Nam-
sone ļoti pozitīvi novērtēja Ve-

cumnieku vidusskolas darbību 
šajā projektā. Viņa uzsvēra, ka 
mācību procesā realitātē re-
dzams precīzi viss, ko projekts 
paredz, un tas ir komandas – 
skolotāju A. Alenčikas, I. Cīru-
les, R. Dambenieces, A. Kuz-
mas un skolas vadības – sadar-
bības un veikuma rezultāts. 

Pedagoģes ar lielu atbildī-
bu īsteno projekta izvirzītās 
prasības, un tas dod rezultātus. 
Skolotājas I. Cīrules stunda 
šogad tika filmēta kā paraug-
stunda pedagogu tālākizglītī-
bas kursu vajadzībām. A. Alen-
čika piedalās skolēnu pārbau-
des darbu paraugu izstrādāša-
nā, bet I. Cīrule ir ieguvusi 
mentora tiesības vadīt studen-
tu prakses, līdz ar to Vecum-
nieku vidusskola būs viena no 
bāzes skolām, kurā ķīmijas un 
bioloģijas studenti īstenos pe-
dagoģisko praksi. Skolotāju 
A. Kuzmas un R. Dambenieces 
pieredze tiek izmantota, vei-
dojot skolotāju atbalsta mate-
riālus. 

Mūsdienīgs mācību 
process

Pavisam drīz centralizēta-
jos eksāmenos fizikā, ķīmijā 
un bioloģijā tiks iekļauta prak-
tiskā daļa, kurā skolēnam va-
jadzēs demonstrēt savu prasmi 
veikt eksperimentu, pētījumu, 

laboratorijas darbu u. c., tāpēc 
ikvienu audzēkni, kas nopietni 
domā par eksaktajiem priekš-
metiem, aicinām nākt un mā-
cīties, un apgūt šos priekšmetus 
Vecumnieku vidusskolā, kur ir 
pilnīgi nokomplektēta materiā-
lā bāze un profesionāli peda-
gogi. 

Vasarā Eiropas Sociālā fon-
da (ESF) projektam «Dabas-
zinātnes un matemātika» apri-
tēs pieci gadi, tāpēc laikā no 
19. līdz 23. augustam būs pla-
šākas, ar projekta darbību sais-
tītas aktivitātes gan Rīgā, gan 
projektā iesaistītajās izglītības 

iestādēs. Arī mūsu skola 23. au-
gustā rīkos Atvērto durvju 
dienu ar dažādām aktivitātēm  
gan skolotājiem, gan ikvienam 
interesentam. Būs iespēja ie-
pazīties ar mūsdienīgu mācību 
procesu, ko piedāvā mūsu sko-
la un par kura īstenošanu iz-
glītības iestādes kolektīvs ir 
pateicīgs ESF un Vecumnieku 
pašvaldībai, kas ir atbalstījusi 
skolas iesaistīšanos projektā.

R. ĶIŅĶEVSKA, 
projekta «Dabaszinātnes 

un matemātika»  
koordinatore 

Vecumnieku vidusskolā

Mērķtiecīgi veido stundu aktivitātes
Jūtas līdzatbildīgi par iegūtajām zināšanām �  

Skolotājas A. Alenčikas (otrā no kreisās) atbildes un stāstījumu uzklausa projekta «Dabaszināt-
nes un matemātika» fizikas komponenta vadītājs, Maltas 1. vidusskolas fizikas skolotājs Uldis 
Dzērve (vidū) un fizikas skolotāji no projekta atbalsta skolām.

7. klases skolēni Rinalds Petjukevičs (no labās) un Mārtiņš Lim-
pucis-Šablinskis pēta ķērpjus uz koka stumbra. 

Foto – R. ĶIŅĶEVSKA
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� Pirmsskolas izglītības programmu bērniem no trīs līdz sep-
tiņu gadu vecumam;
� Pamatskolas izglītības programmu;
� Speciālās pamatizglītības programmu izglītojamiem ar psi-

hiskās attīstības aizturi un grūtībām mācībās;
� Pieaugušo izglītības programmu (izglītošanās iespējas       

12 programmās);
� Piecas interešu izglītības pulciņu programmas:
 Mazie mūzikas kolektīvi,
 Floristika un zīda apgleznošana,
 Vispārējā fiziskā sagatavotība,
 Klasiskā deja,   Tautisko deju kolektīvi.
Skolēniem ir iespēja darboties jaunsargu organizācijā un      

286. Bārbeles mazpulkā.

Vecumnieku vidusskolas 
2.a klases skolēni maija 
beigas gaidīja jo īpaši. 
28. maijā visai klasei bija 
jāierodas Rīgā, Zemkopības 
ministrijā, uz apbalvošanu. 

Bija noslēdzies jau tradicio-
nālais konkurss Latvijas skolu 
jaunatnei «Mūsu mazais pārgā-
jiens». Šogad bija iesūtīti 77 
skolēnu kolektīvu darbi.

Stāstnieku liecības
Konkursa dalībniekiem bija 

jāveic literatūras un citu infor-
mācijas avotu izpēte par iespē-
jamo klimata pārmaiņu izpaus-
mes formām, kā arī meža noza-
res iespējām klimata pārmaiņu 
samazināšanā. Bērniem bija jā-
dodas izpētes pārgājienā, lai ap-
zinātu klimata pārmaiņu izpaus-
mes un samazināšanas pasāku-
mus vietējā pagastā un novadā. 
Bija jāveic radošs izpētes darbs, 
papildinot aprakstu ar stāstnieku 
liecībām par dažādām klimata 
izpausmes formām Latvijā pē-
dējo 40 gadu laikā.

Konkursa vērtēšanas komi-
sija noteica labākos četrās gru-
pās. Vecumnieku vidusskolas 
2.a klases skolēni 1. – 4. klašu 
grupā ieguva 2. vietu.

Apmeklē Zoodārzu
Diplomu un dāvanas pasnie-

dza zemkopības ministrs Jānis 
Dūklavs un žūrijas priekšsēdē-
tājs, rakstnieks Ēriks Hānbergs. 
Pēc svinīgās daļas visi apbal-
votie konkursa dalībnieki tika 
aicināti pie cienastu galdiem.

Tajā pašā dienā skolēni ap-
meklēja Rīgas Zoodārzu (tā bija 
balvas «pirmā daļa»). Dāvanas 
«otro daļu» klases kolektīvs iz-

mantos septembrī, kad iecerēta 
vēl viena izglītojoša ekskursija 
(transporta izdevumus 200 latu 
apmērā apmaksās konkursa or-
ganizētāji). Skolēniem paredzēta 
arī lekcija un diskusija par kli-
mata jautājumiem. 

Priecājamies paši un sakām 
paldies mūsu vecākiem un vec-
vecākiem, kuri sniedza mate-
riālus par savā dzīvē pieredzēto. 
Ar svarīgu informāciju palīdzē-
ja arī Vecumnieku pagasta mež-
zine Ņina Biļķina. Paldies! 

Pateicamies skolas vadībai, 
kas uzdāvināja iespēju klasei 
aizbraukt uz apbalvošanas pa-
sākumu Zemkopības ministrijā. 

A. STAŠKEVIČA,
Vecumnieku vidusskolas 

2.a klases audzinātāja

Dāvanā saņem izglītojošu ekskursiju
Konkursā «Mūsu mazais pārgājiens» iegūst 2. vietu �

Vecumnieku vidusskolas 2.a klases kolektīvs pie Zemkopības ministrijas Rīgā. Konkursā iegūto 
diplomu rokās tur Madara Lungeviča.                                                    Foto – A. ČERPINSKA                                                

Skolēniem diplomu un balvu pasniedz zemkopības ministrs 
Jānis Dūklavs.

  Foto no 2.a klases arhīva.

Skolas mācību izglītojošais centrs piedāvā:
 Izziņas literatūru,  Daiļliteratūru,  
 Mācību grāmatas,  Metodisko literatūru,
 Iespēju strādāt ar informāciju internetā,
 Dažādas ārpusklases tematiskās nodarbības,
 Video un DVD,
 Multimediju tehnoloģijas,
 Apgūt projektu un referātu rakstīšanas iemaņas.
Skolā darbojas bērnu izglītības un attīstības centrs, kas piedāvā:
 Ārstniecisko un koriģējošo vingrošanu,
 Ārstniecisko masāžu,
 Trenažierus,
 Nodarbības spējīgajiem audzēkņiem,
 Nodarbības skolēniem ar īslaicīgām grūtībām mācībās.

Bārbeles pamatskola 2010./2011. mācību gadā PIEDĀVĀ:
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Ik gadu devīto klašu absol-
ventiem ir jāpieņem pārdomāts 
un atbildīgs lēmums – kur tur-
pināt izglītošanos. Izvēles ie-
spējas ir: var mācīties kādā no 
novada vidusskolām, var zinī-
bas krāt Rīgā vai kāda cita re-
ģiona skolā.

Dažādas 
treniņgrupas

Vecumnieku novada Val-
les vidusskolā pašlaik mācās 
135 skolēni no Valles un ap-
kārtējiem pagastiem un nova-
diem. Audzēkņiem savas zi-
nāšanas sniedz 22 pedagogi ar 
bagātu darba stāžu un izcilu 
pieredzi. Seši skolotāji ir šīs 
vidusskolas absolventi.

Valles vidusskola ir gan 
izglītības iestāde, gan arī kul-
tūras un sporta politikas virzī-
tāja un nodrošinātāja pagastā. 

Mācoties Vallē, var apgūt 
visus vispārizglītojošos priekš-
metus, bet padziļināti – spor-
tu. Šajā jomā skolai ir liels 
potenciāls – ir uzcelta mūsdie-
nīga sporta halle, vasarā tiks 
renovēts sporta laukums. Tu-
vākā vai tālākā nākotnē plā-
nots veikt remontu skolas in-
ternātā. 

No nākamā gada mācību 
iestādē darbosies interešu iz-
glītības un Vecumnieku sporta 
skolas ietvaros dažādas tre-
niņgrupas: volejbolā, handbo-
lā, vieglatlētikā un citos sporta 
veidos (tas atkarīgs no piepra-
sījuma). Izvēloties mācīties 
Valles vidusskolā, vēl nav jā-
izšķiras, par ko skolēns gribē-
tu kļūt. Sports tikai palīdz sa-
glabāt veselīgu dzīvesveidu, 
kura pozitīvās sekas būs re-
dzamas un jūtamas visu atli-
kušo dzīvi.

Ir izvēles iespējas
Skola realizē arī kultūras 

politiku pagastā. Audzēkņiem 
ir iespēja iesaistīties tautas de-
ju pulciņā, kurš šogad dzies-
mu svētku skatē ieguva aug-
stāko vērtējumu vidusskolu 
grupā starp novada kolektī-
viem. Darbojas vokālais an-
samblis (mazajās klasēs). Jau-
nieši aktīvi izrāda interesi par 
lielāko klašu kori un plānots, 
ka nākamajā mācību gadā sko-
lā varētu sākt darboties šāds ko-
lektīvs.

Ir ļoti svarīgi, lai jaunieši 
sevi pilnveidotu gan fiziski, 
gan garīgi, jo ne velti mēdz 

sacīt – veselā miesā mājo ve-
sels gars. Būtiski, lai mācību ie-
stāde audzēkņiem piedāvā iz-
vēles iespējas, kas katram pa-
šam ļautu izlemt, kurā «lauci-
ņā» darboties un sasniegt labus 
rezultātus. Valles vidusskolā tas 
ir iespējams, jo bez jau piemi-
nētajiem sporta un ar kultūru 
saistītajiem kolektīviem skolā 
ir plašs interešu izglītības pie-
dāvājums.

Izveidota mājaslapa
Skolai ir sava bibliotēka ar 

plašu informatīvo un mācību 
materiālu klāstu. Līdz šim ar lie-
lāko daļu mācību grāmatām bi-
ja iespējams nodrošināt tikai pa-
matskolas klašu audzēkņus, bet 
nākamgad plānots, ka arī vidus-
skolas klasēs būs pieejama lie-
lākā daļa mācību literatūras. 

Skolā ir plašas informāci-
jas tehnoloģiju (IT) iespējas. 
Valles vidusskola ir iesaistīju-
sies mācību sociālajā tīklā 
«Mykoob», tādējādi gan sko-
lotāji, gan audzēkņi un viņu 
vecāki var sekot līdzi mācību 
darbam un zināšanu vērtēju-
mam e-vidē. Skolai ir izstrā-
dāta sava interneta mājaslapa 
(www.vallesvsk.lv).

Jāiesniedz 
dokumenti

Pašlaik izglītības iestāde 
meklē iespējas, kā atbalstīt un 
stimulēt savus audzēkņus. Sā-
kot no nākamā mācību gada, 
sadarbojoties ar novada uzņē-
mējiem, Valles vidusskola plā-
no piešķirt vismaz piecas sti-
pendijas Ls 8,50 apmērā labā-
kajiem vidusskolas audzēk-
ņiem, kuru vidējā atzīme būs 
augstāka par 7,5 ballēm.

Perspektīvā Valles vidus-
skola centīsies piedāvāt vēl pla-
šākas profesionālās izglītības ie-
guves iespējas pagasta un visa 
Vecumnieku novada audzēk-
ņiem. Tie, kuri nolēmuši mācī-
bas turpināt Valles vidusskolas 
10. klasē, dokumentus var ie-
sniegt līdz 22. jūnijam katru 
darbdienu no plkst. 9 līdz 14 
skolas lietvedes kabinetā. Ne-
pieciešami šādi dokumenti: ap-
liecība par pamatizglītību, dzim-
šanas apliecība vai pase, ie-
sniegums (veidlapa pieejama 
uz vietas).

Uz tikšanos Valles vidus-
skolā!

Č. BATŅA,
Valles vidusskolas

 direktors

Labākajiem audzēkņiem – stipendijas

Valles vidusskolas 
direktors Česlavs 
Batņa 26. maijā bija 
sarīkojis preses 
konferenci, lai informētu 
par simt dienās paveikto 
un ieskicētu nākotnes 
vīzijas.

Ideju netrūkst
Uz tikšanos bija aicināti pe-

dagogi, izglītības iestādes dar-
binieki, skolēni, audzēkņu ve-
cāki un citi interesenti. «Šī nav 
mana ideja, tāda ir šīs skolas tra-
dīcija,» uzrunājot pulciņu sa-
nākušo, sacīja iestādes vadītājs, 
kurš Valles vidusskolas direk-
tora amatā stājās šī gada jan-
vārī.

Direktors pateicās kolēģiem 
un audzēkņiem, kas palīdzēju-
ši viņam iejusties jaunajā darba 
vietā un pauda prieku, ka ieceru 
netrūkst ne skolēniem, ne pe-
dagogiem. Č. Batņa atzīmēja, 

Simt dienu – direktora amatā
«Mēģināšu vairāk uzticēties citiem» �

ka vasarā tiks turpināta sporta 
laukuma rekonstrukcija, plā-
nots veikt arī internāta siltinā-
šanu un vienkāršoto rekons-
trukciju. Direktors lolo ideju 
par saieta nama iekārtošanu – 
skatuves izveidošanai, projek-
tora un digitālo klavieru iegā-
dei tiks tērēts ap Ls 10 000. Ir 
iecere izveidot dabas zinību la-
boratoriju. «Gribu pieteikt sko-
lu siltināšanas projektam, bet 
tie ir miljoni, un pagaidām fi-
nansējums šo ideju neļauj īs-
tenot,» sacīja direktors.

Slavē jauniešus
Uz jautājumu, kas iestādes 

vadītājam skolā nepatīk, Č. Bat-
ņa atbildēja: «Cīņa ar pīpma-
ņiem. Man nav pieņemami, ka 
mazie skolēni vēro, kā lielie 
pie skolas smēķē.»

Direktors slavēja jauniešus, 
kuri ir atraktīvi, prot argumen-
tēt un aizstāvēt savu viedokli 

un tieši tāpēc ir iemantojuši 
iestādes vadītāja cieņu. 

Mudināts atcerēties savu 
pirmo darbdienu Valles vidus-
skolā, Č. Batņa sacīja, ka ar to 
viņam saistās tikai pozitīvas 
atmiņas. Direktors pauda cerī-
bu, ka izglītības iestādē īste-
notā kultūras un sporta politi-
ka sevi attaisnos, un ieguvēja 
būs gan skola, gan pagasta ie-
dzīvotāji.

Č. Batņa, analizējot savu 
līdzšinējo darbību, atzīmēja, ka 
turpmāk centīsies vairāk uzti-
cēties kolēģiem un neiejaukties 
viņu darbā. «Man vienmēr vi-
su gribas paveikt pašam, tāpēc 
esmu jau paguvis iemantot ie-
sauku «es pats». Esmu par ko-
mandas darbu un uzskatu, ka 
visas ieceres ir īstenojamas, ja 
vien tās «neatduras» pret nau-
das trūkumu,» sacīja iestādes 
vadītājs.

ŽANNA ZĀLĪTE

Valles vidusskolas direktors 
Česlavs Batņa sacīja: «Esmu 
par attīstību. Skolai jākļūst 
par izglītības, kultūras un 
sporta centru.»

Foto – ŽANNA ZĀLĪTE
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Pirmsskolas izglītības programmas apguve tiek organi-
zēta trīs vecuma grupās:
� grupiņu «Saulītes» apmeklē bērni no pusotra līdz trīs 

gadu vecumam;
� grupiņu «Pelēni» – no četru līdz piecu gadu;
� grupiņu «Rūķi» – no piecu līdz sešu gadu vecumam.
Darba laiks no plkst. 7 līdz 19. Trīsreizēja ēdināšana 

(dienā – Ls 1).

Maija nogalē liela 
rosība notiek arī
pirmsskolas izglītības 
iestāžu sešgadīgo 
audzēkņu grupiņās, kur 
bērni ar lielu atbildības 
izjūtu gatavojas savam 
pirmajam izlaidumam.

Svētku noskaņa
Dīvains satraukums valdīja 

arī Valles pagasta pirmsskolas 
izglītības iestādē «Cielaviņa». 
Ar rotaļu un spēļu palīdzību 
audzēkņi izdzīvoja visu, ko ša-
jos gados ir iemācījušies, kā arī 
nopietni gatavojās savai pirma-
jai lielākajai debijai – svētku 
koncertam. Uz to tika uzaicināti 
gan vecāki, vecvecāki un krust-
vecāki, gan draugi.

28. maija rītā «Cielaviņas» 
pagalmā bija dzirdamas popu-
lāras bērnu dziesmas, uz grupi-
ņām, tērpušies svētku drānās, 
devās gan sešgadīgie, gan ma-
zākie audzēkņi. Arī viņu roci-
ņas cieši turēja krāsainus ziedu 
pušķīšus, kā nekā – 16 lielie 
draugi no Rūķu grupas rudenī 
gatavojas doties uz skolu un 
vēlas ābecītei teikt ardievas.

Izlaiduma grupiņas audzēk-
ņi klātesošos iepriecināja ar sa-
gatavoto svētku koncertu. Katrs 
saņēma savu pirmo nozīmīgo 

dokumentu – izglītības iestā-
des izziņu, kas apliecina bērna 
gatavību rudenī droši vērt sko-
las durvis. Zēnus un meitenes 
sveica gan draugi «dārziņā», 
gan viņu nākamā skolotāja Lī-
ga Granta un Valles pagasta 
pārvaldes vadītāja Iveta Ra-
dziņa. Sirsnīgi bija bērnu ve-
cāku veltītie vārdi iestādes 
darbiniekiem, jo īpaši skolotā-
jām Diānai Kļaviņai, Sarmītei 
Samai un auklītei Ivetai Bart-
kevičai.

Sagādā pārsteigumu
Līdzko svinīgā daļa bija 

beigusies, audzēkņi ar lielu 
neatlaidību gatavojās lielajam 
pārsteigumam, ko viņiem bija 
sarūpējuši vecāki kopā ar sko-
lotājām.

Kad rotaļu laukumā ieradās 
Kvadrātbiksis un Pirāts, tad gan 
bija ko redzēt! Pārsteigumam 
sekoja gaviļu saucieni. Pēc 
tam sākās īsta jautrība pusot-
ras stundas garumā. Atrakcijās 
un rotaļās piedalījās gan izlai-
duma grupiņas audzēkņi, gan 
viņu vecāki un draugi. 

Izsaka vēlēšanos
Emocionāls bija sarīkojuma 

noslēgums – katrs audzēknis, 
palaižot gaisā krāsainu balo-

nu, klusiņām izteica savu lie-
lāko vēlēšanos. 

16 «lielie rūķi», lepnuma 
pārņemti, devās uz mājām. 
Mazliet noguruši, bet priecīgi 
bija viņu vecāki. Gandarījuma 
pārpilnas, bet mazliet nosku-
mušas bija skolotājas un auk-
lītes. Taču nevajag raizēties – 
rudenī grupiņu «Rūķi» atkal 
piepildīs bērnu balsis!

Lai viegli pārkāpjams sko-
las slieksnis!

R. ZVIRBULE,
Valles pagasta

pirmsskolas izglītības 
iestādes «Cielaviņa» vadītāja

«Rūķi» pošas uz skolu
16 zēni un meitenes atvadās no ābecītes �

Par saviem jaunajiem draugiem – Kvadrātbiksi un Pirātu – priecājas «Cielaviņas» sešgadīgie 
audzēkņi.                                                                                                      Foto – G. ERIŅA

Valles pagasta 
pirmsskolas 

izglītības iestādes 
«Cielaviņa» 
kolektīvs

 1. septembrī 
gaida jaunus 

draugus!

Iestājoties siltam laikam, 
aizvien biežāk ūdens tuvu-
mu par savu atpūtas vietu 
izvēlas pieaugušie un bērni.

Diemžēl jau šovasar ir noti-
kuši vairāki nelaimes gadījumi, 
kad dzīvību zaudējuši bērni. Ai-
cinām vecākus vēlreiz pārrunāt 
ar savām atvasēm drošības pa-
sākumu ievērošanu pie ūdens-
tilpnēm. Nav pieļaujams, ka bēr-
ni peldas vai rotaļājas dīķu, 
upju un ezeru tuvumā bez ve-
cāku vai kāda cita pieaugušā 
klātbūtnes.

Svarīgi ir atcerēties, ka pirms 
došanās peldēties, ir jāpārlieci-
nās, vai izraudzītā atpūtas vieta 
ir droša. Atpūšoties nepazīstamā 
apvidū, pirms iešanas ūdenī ir 
jāizpēta ūdenstilpnes gultne – 
vai tur nav kādi akmeņi, nogri-
muši asi priekšmeti, pret ku-
riem var gūt savainojumus.

Starp atpūtniekiem vienmēr 
būs kāds, kurš gribēs padižoties 
ar savu drosmi, vēloties citiem 
pierādīt, cik tālu viņš prot aiz-
peldēt. Tas nav labākais veids, kā 
sevi apliecināt, jo sekas šādai 
pārgalvībai var būt bēdīgas.

Laika apstākļi vēl aizvien ir 
nepastāvīgi, ūdens temperatūra 
ne visās peldvietās ir piemērota 
atpūtas baudīšanai, tāpēc bēr-
niem, dodoties ūdenī, ir jābūt 
īpaši piesardzīgiem. Ja nākas 
būt par nelaimes aculiecinie-
ku, nekavējoties jāzvana glāb-
šanas dienestam pa tālruni 112, 
jāmeklē palīdzība pie draugiem, 
vecākiem un tuvumā esošiem 
pieaugušajiem!

Skaistu un drošu vasaru!
I. SIETNIECE,
Valsts policijas 

Zemgales reģiona pārvaldes 
priekšnieka palīdze

Drošu vasaru!
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Latvijas izglītības un
zinātnes darbinieku 
arodbiedrības (LIZDA) 
5. kongress notika 22. maijā 
Rīgā, Latvijas Universitātes 
(LU) Lielajā aulā. Uz to 
pulcējās 212 delegātu no 
visiem Latvijas novadiem.

Jāatzīmē, ka šogad LIZDA 
svin 20 gadu jubileju.

Spiesti streikot
Klātesošos sveica Rīgas 

Amatniecības vidusskolas pār-
stāvji. Uzvedums bija tik emo-
cionāls, ka acis vajadzēja mirk-
šķināt ātri jo ātri, lai asaras ne-
paspētu noritēt pār vaigiem.

«Karali, kādēļ tavā karaļ-
valstī ābeļu zari kalst? 

Kādēļ tavā karaļvalstī kā-
dam bērnam salst?»

Vārdi cērt kā pātaga, un es 
aizdomājos – kāpēc visus šos 
20 gadus tikai dažu profesiju 
pārstāvji (izglītības, policijas 
un medicīnas darbinieki) ir bi-
juši spiesti piketēt, pat streikot 
un nepārtraukti pierādīt savas 
tiesības uz cilvēka cienīgu dzī-
vi? Kādēļ nekad nav piketējuši 
ministriju, aģentūru un pašval-
dību darbinieki? Mūsu visu 
darbs taču tiek apmaksāts no 
nodokļu maksātāju līdzekļiem!

Iespējams, šāda situācija ir 
izveidojusies tāpēc, ka ārsti un 
skolotāji jau gadu simtiem ir 
tautas inteliģences daļa un ir 
bagāti ar savu iekšējo kultūru. 
Izrādās, viņiem piemīt arī liela 
pacietība. Šie ļaudis zina, ka 
darbs nav pārtraucams, jo bēr-
ni nāks uz skolu un slimajiem 
ir jāpalīdz.

Sirdsgudrība 
izpaliek

Pēc priekšnesuma delegātus 
uzrunāja izglītības un zinātnes 
ministre Tatjana Koķe. Tika ap-
sveikti delegāti un visa lielā 
pedagogu saime. Taču tad se-
koja teikums, kas ļāva apjaust, 
kāpēc mēs esam tur, kur esam. 
«Ja LIZDA domā sadarboties 
ar Izglītības un zinātnes mi-
nistriju (IZM) pēc tādiem prin-
cipiem, kādi izskanēja apsvei-
kuma uzvedumā, tad nekas ne-
sanāks.»

Man liekas nesaprotami, 
kāpēc, pieņemot lēmumus, 
augstās prāta spējas netiek ap-
vienotas ar sirdsgudrību. Bet 
varbūt tās nemaz nav? Kā gan 
citādi rastos situācija, ka labu-
mu gūst desmiti, bet zaudē 
tūkstoši?

Jāpiesaista 
audzēkņi

Ministre T. Koķe uzskaitīja 
paveikto, informēja par turpmā-
kajiem plāniem, par panākto 
izlīgumu ar LIZDA (sākot no 
2010. gada janvāra, pazeminā-
tās algas pedagogiem atkal tika 
paaugstinātas), par mērķstipen-
dijām (kaut gan tā ir tikai at-
gūtā algas daļa). Viņa uzsvēra, 
ka skolu tīklu sakārtošana pa-
matā ir pabeigta. Pašvaldības 
ieguvušas tiesības noteikt atal-
gojumu pedagogiem. Kā pie-
mērs tika minēta 400 latu liela 
alga par vienu slodzi kāda no-
vada skolās. Delegāti gan tam 
īsti negribēja noticēt…

T. Koķe atzīmēja, ka tagad 
tikai atliek celt izglītības kva-

litāti. Katrai skolai ir jāizvērtē, 
kas būs tas interesantais un at-
šķirīgais, ar ko piesaistīt jaunus 
audzēkņus. Pedagogiem ir jā-
turpina tālākizglītība. Tika atzīts 
arī tas, ka palielinās to skolēnu 
skaits, kuriem ir mācīšanās grū-
tības.

Izskanēja arī ieteikums, no-
vados sadalot valsts piešķirto 
«naudu, kas seko skolēnam», 
pieaicināt arodbiedrības pār-
stāvjus.

Spēks – 
vienotībā

Savu atskaites runu LIZDA 
priekšsēdētājs Jānis Krastiņš 
sāka ar pateicību par darbu ilg-
gadējai priekšsēdētājai Astrī-
dai Harbacēvičai. 

J. Krastiņš informēja par 
nepārtrauktajām sarunām ar 
IZM pārstāvjiem, par panākto 
kompromisu atalgojuma sistē-
mas izstrādē, par sadarbību ar 
ārvalstu arodbiedrībām. Viņš 
pauda prieku par veiksmīgi īste-
noto sapni – izveidoto LIZDA 
fondu nelaimes gadījumiem. 
J. Krastiņš uzsvēra, ka arodbied-
rība – tā ir vienotība, bet vieno-
tībā ir spēks. LIZDA strādā visu 
izglītības un zinātnes darbinie-
ku labā, ne tikai arodorganizā-
cijas biedru interesēs.

Par lielu neveiksmi J. Kras-
tiņš uzskata to, ka tomēr nav iz-
devies panākt, lai pirmsskolas 
pedagogiem algas maksātu valsts, 
nevis pašvaldība. Taču tas paliek 
kā viens no galvenajiem uzdevu-
miem turpmākajās sarunās ar 
IZM.

Tika sveikti arodbiedrību 
vadītāji, kuri šim darbam vel-
tījuši 20 gadu. Patīkami, ka 
viņu vidū bija arī Māra Grau-
diņa no Bauskas. Delegātus 
sumināja Latvijas Brīvo arod-
biedrību savienības priekšsē-
dētājs Pēteris Krīgers, uz-
sverot, ka Latvijas lielākajai     
arodorganizācijai (LIZDA ir 
33 000 biedru) ir jāturpina ak-

tīvi iesaistīties sabiedriskajos 
procesos un jākļūst vēl stiprā-
kai.

Uzticīgi skolai
Klātesošos uzrunāja Latvijas 

Pašvaldību savienības priekšsē-
dētājs Andris Jaunsleinis, kurš 
atzina, ka skolās strādā maz 
stiprā dzimuma pārstāvju, jo 
pedagogu alga nav «vīrieša 
cienīgs atalgojums». Viņš jo-
kojot sacīja, ka ir divas iespē-
jas: pacelt algas vai arī pašrei-
zējās maksāt biežāk.

Uzrunu teica arī Saeimas 
deputāts Jānis Dukšinskis. De-
batēs uzstājās augstskolu pār-
stāvji, zinātnes darbinieki, spe-
ciālo un arodskolu pedagogi. 

Izglītības iestādēs strādā-
jošie! Cits dažus gadus, cits 
visu savu mūžu, bet mēs visi 
strādājam bērniem. Mēs mī-
lam savu darbu, jo, lai kā arī 
dažreiz ir klājies, esam paliku-
ši uzticīgi skolai. Tik ļoti gri-
bētos, lai mēs varētu savas 
dienas vadīt bez pazemoju-
miem un izsmiekla, lai mūs ne-
vainotu valsts krīzē, kā to dara 
politiķis A. Šķēle. Viņš apgal-
vo, ka A. Kalvītis nav varējis 
izturēt arodbiedrību spiedienu 
un, paaugstinot algas pedago-
giem un mediķiem, valstī iestā-
jusies krīze. Tā nav taisnība! 

Tikai tad, kad valsts un 
pašvaldību iestāžu darbinieki 
ar augstāko izglītību saņems 
pedagogu algas, valstī varēs 
runāt par taisnīgumu. Tikai 
tad, kad novada visās mācību 
iestādēs strādājošie par līdz-
vērtīgu pienākumu veikšanu 
saņems vienādu samaksu un 
skolas apkopēja nesaņems ma-
zāk par ministrijas apkopēju, 
varēs droši sacīt, ka Latvijā ir 
«viens likums, viena taisnība 
visiem»!

Jauku vasaru!
V. PETRUŠEVICA,

Vecumnieku vidusskolas 
arodkomitejas  priekšsēdētāja

Viens likums, viena taisnība visiem
Pārdomas pēc LIZDA kongresa �

 3. jūlijā
plkst. 11 – Ķeiru kapos,
plkst. 12 – Umpārtes kapos,
plkst. 13 – Klīvu kapos.
          10. jūlijā
plkst. 11 – Bēku kapos,
plkst. 12 – Katrīnas kapos,
plkst. 13.30 – Rešnenieku 
kapos.
          17. jūlijā
plkst. 11 – Lejzemnieku 
kapos,
plkst. 12.30 – Siliņu kapos,
plkst. 14 – Priedeskroga kapos.

 Vecumnieku evaņģēliski luteriskā 
   draudze rīko KAPUSVĒTKUS

Vecumnieku 
evaņģēliski luteriskās 

draudzes padome

 18. jūlijā
plkst. 11 – Baznīcas kapos.
             24. jūlijā 
       (Stelpes pagastā)
plkst. 10 – Kāravu kapos,
plkst. 11.30 – Ķēkutu        
kapos,
plkst. 13 – Steņģu kapos,
plkst. 14.30 – Ānītes 
kapos.

Vecumnieku novada Domes 
Sabiedriskās kārtības nodaļas vadītājs, 

vecākais kārtībnieks Edgars Polis 
apmeklētājus pieņem 

pirmdienās no plkst. 9 līdz 11 
Vecumniekos, Rīgas ielā 29a, Iniciatīvu un aktivitāšu 

centra telpās (pagrabiņā).
Mobilais tālrunis 29157005.
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Trūkst priekšlikumu
Opozicionār Andri Lisov-

ski! Vairākas reizes pārlasīju 
Jūsu sniegto interviju reģionā-
lajam laikrakstam «Staburags» 
(6.05.2010., 6. lpp.) un rakstu 
pašvaldības informatīvajā iz-
devumā «Vecumnieku Novada 
Ziņas» (nr. 10, 2010. g. maijs, 
11. lpp.). Jūs, tāpat kā savulaik 
vācu politiķis un valstsvīrs Jo-
zefs Gebelss, barojiet cilvēkus 
ar puspatiesībām un izrautiem 
kontekstiem jautājumā par no-
vada pašvaldības darbu. Jā, 
Jums, tāpat kā man un ikvie-
nam, ir tiesības paust savu vie-
dokli, taču Jums nav tiesību me-
lot un neanalizēt. Jūsu rakstos 
nav neviena priekšlikuma, tikai 
apgalvojumi.

Jūs apelējat pie tautas, pie 
nodokļu maksātāju sirdsapzi-
ņas, vēloties uzsvērt – re, kādi 
ir jūsu ievēlētie priekšstāvji, ta-
ču Jūsu rakstītais ir visīstākais 
populisms. Bez argumentiem, 
bez pierādījumiem Jūs runājat 
par nodokļu maksātāju naudu 
un tās izlietojumu. Piemēram, 
Jūs apgalvojat, ka Domes admi-
nistrācijai ir lielas algas un uz-
sverat, ka tā ir nodokļu maksā-
tāju nauda. Kāpēc nepasakāt, kā 
ir patiesībā? Kā veidojas nova-
da budžets? Jāpiezīmē, ka pa-
skaidrojuma raksti par 2009. un 
2010. gada budžetu un līdzekļu 
izlietojumu bija publicēti «Ve-
cumnieku Novada Ziņās» (nr. 3, 
2009. g. septembris, 8. – 10. lpp. 
un nr. 4, 2010. g. februāris, 8. – 

10. lpp.). Jā, budžetu veido arī 
nodokļu maksātāju nauda, ta-
ču – ne tikai. Man ir jautājums: 
«Kā Jums sokas ar nodokļu 
maksāšanu un ko Jūs darāt, lai 
budžetu papildinātu?» Valles 
vidusskolas direktora, Domes 
deputāta Česlava Batņas rakstī-
tais «Vecumnieku Novada Zi-
ņās» (nr. 10, 2010. g. maijs, 6. lpp.) 
ļauj secināt, ka Jūsu rīcība saistī-
bā ar nodokļu maksāšanu ir no-
ziedzīga. Citēju Č. Batņu: «Ap-
stiprinot šī gada budžetu, A. Li-
sovskis iebilda, ka tiek izšķēr-
dēta nodokļu maksātāju nauda. 
Tajā pat laikā uz jautājumu: «Vai 
tu maksā visus nodokļus?» at-
bilde bija šāda: «Ja maksātu, 
tad nevarētu izdzīvot! Neviens 
taču nemaksā!».»

Nemelojiet! Skolotāji, ār-
sti un daudzi, daudzi citi godī-
gi maksā nodokļus katru mē-
nesi un knapi izdzīvo, bet Jūs, 
būdams deputāts un uzņēmējs, 
atzīstaties, ka nemaksājat… 
Cieš gan valsts, gan novada 
budžets. Diemžēl tādu, kā Jūs, 
Latvijā ir pietiekami daudz, 
tāpēc arī mūsu valstij neiet, kā 
nākas.

Ja var, 
lai strādā!

Savā publikācijā Jūs vairāk-
kārt apelējat pie tautas, vēloties 
novada iedzīvotājiem iegalvot, 
ka pašvaldībā notiek negodīgas 
lietas. Tauta, jūs neredziet, tau-
ta, jums melo utt.! Tā savulaik 
darīja arī komunisti. Tautas 

vārdā viņi nošāva labākos 
strādniekus, turīgākos zem-
niekus, izsūtīja sievietes, bēr-
nus; tautas vārdā padzina no 
mājām... Domāju, ka pārme-
tums novada Domei, ka pa-
gastu pārvaldēs kāds ieņem 
divus amatus, ir nepamatots. 
Vai Jums kāds aizrāda, ka 
saimniekojat vairākos veika-
los? Ja cilvēks var un ir spē-
jīgs strādāt, tad ļaujiet viņam 
to darīt! Diemžēl ir daudzi, 
kuri neprot un negrib strādāt, 
kuriem vieglāk ir lūgt, nevis 
darīt.

Jums «nedod mieru» arī 
Domes autotransports. Dienes-
ta mašīnām ir jābūt, tas ir paš-
saprotami, jo speciālistiem jā-
apbraukā viss novads. Kā Jūs 
iedomājaties situāciju, kad va-
karā auto būtu jāatstāj pie Do-
mes? Ar ko speciālists nokļūs 
mājās un nākamajā rītā kādā 
objektā, piemēram, Skaistkal-
nē vai Rīgā? 

Savā intervijā laikrakstam 
«Staburags» Jūs paužat vie-
dokli arī par Valles vidussko-
lu. Gribu uzsvērt, ka šai izglī-
tības iestādei ir ļoti palaimē-
jies ar vadību. Vērojot skolas 
dzīvi no malas, jāteic, ka di-
rektors Česlavs Batņa ar sa-
vām aktivitātēm jau paguvis 
iemantot valliešu, pedagogu 
un skolēnu cieņu.

Vērotāja no malas – 
G. VIEGLIŅA-

VALLIETE, 
pensionāre un dzejniece

Valles un Vecumnieku 
evaņģēliski luteriskās baznī-
cas piedalās pasākumā 
«Atvērto baznīcu dienas 
2010». To koordinē Baznīc-
ēku atjaunošanas fonds.

«42 Latvijas baznīcas 19. un 
20. jūnijā savu dievnamu durvis 
atdarīs ikvienam, kas ilgojas pēc 
Dieva miera un saskaņas, katram, 
kas sen nav bijis savā vai senču 
baznīcā un grib to tagad aplūkot, 
kā arī visiem, kas ciena mūsu ze-
mes kultūru un arhitektūru,» in-
formē Baznīcēku atjaunošanas 
fonda valdes priekšsēdētājs Ed-
gars Bukavs.

Mūziķi un kultūras darbinie-
ki tiek aicināti atbalstīt sava re-
ģiona baznīcas ar priekšnesu-
miem un mākslas darbiem, savu-
kārt pašvaldības un uzņēmēji tiek 
rosināti sniegt materiālu palīdzī-
bu. Draudžu uzpostie dievnami 
gaidīs viesus no tuvienes un tā-
lienes. Šajās dienās tiks organizē-
tas izstādes, koncerti, svētbrīži, 
dievkalpojumi un citi pasākumi.

Valles evaņģēliski luteriskā 
baznīca (draudzes priekšniece 
Zeltīte Raubiška, tālr. 29124066) 
gan 19., gan 20. jūnijā būs atvēr-
ta no plkst. 11 līdz 16. 20. jūni-
jā plkst. 14 – dievkalpojums.

Vecumnieku evaņģēliski lu-
teriskā baznīca (Dita Starta, 
tālr. 26149261) būs atvērta  
19. jūnijā no plkst. 9 līdz 20. 
Šajā dienā dievnamā koncertēs 
Vecumnieku mūzikas un māk-
slas skolas audzēkņi, kā arī būs 
aplūkojama skolēnu darbu iz-
stāde. Arī 20. jūnijā baznīca būs 
atvērta no plkst. 9 līdz 20 
(plkst. 11 – dievkalpojums).

Z. SKARA

Šajā rubrikā ikvienam ir 
iespēja paust savu prieku 
vai neapmierinātību, vēstot 
par visu, kas skar novada 
iedzīvotāju ikdienu. E-pasts: 
<zanna.zalite@gmail.com>.

Nav tualetes
Ierosinu parkā aiz Vecum-

nieku tautas nama ierīkot āra 
tualeti, citādi vajadzības gadīju-
mā jāiet uz krūmiem. Bet – krū-
mu tur nemaz nav! Zinu, ka lī-

dzekļi ir ierobežoti, bet varbūt 
šādai vajadzībai tomēr varētu 
naudiņu atvēlēt.

Neievēro ceļa zīmes
Gadatirgus dienā Vecum-

nieku centrā bija tik daudz au-
tomašīnu, ka vairums šoferu 
savus spēkratus novietoja, kur 
pagadās. Kas atbildēs, ja no-
tiks kāds nelaimes gadījums?

***
Rīkojot šādus pasākumus, 

nevajadzētu gan ļaut pārdevējiem 
tirgoties brauktuves malās, jo tas 
apdraud gan cilvēku, gan satik-

smes drošību. Laikam neviens 
neredz ceļa zīmes, kas trans-
porta līdzekļiem aizliedz ap-
stāties un stāvēt…

Priecē akmensdārzs
Ļoti skaists ir akmensdārzs 

pie Valles pagasta pārvaldes 
ēkas. Paldies cilvēkiem, kas to 
izveidojuši un kopj!

Trūkst izkārtnes
Patīkami, ka vietējie iedzīvo-

tāji un viesi iecienījuši kafejnīcu 
«Vecmuiža» Vecumnieku centrā, 
kur var garšīgi paēst un jauki pa-

Tas viss – «tautas vārdā»?
Atklāta vēstule Vecumnieku novada Domes �     

deputātam, opozicionāram Andrim Lisovskim

Tirgojas brauktuves malās

Dievnami būs
atvērti

kavēt laiku. Apmeklētāju būtu vēl 
vairāk, ja par šīs ēstuves esamību 
informētu arī kāda izkārtne vai 
neliela norāde. Tas taču pašu 
saimnieku labā, jo ne visi zina, 
ka ēkā, kur ir arī Mūzikas un 
mākslas skola, atrodas kafejnīca.

Jāsalabo trepītes
Vienmēr esmu priecājusies 

par Skaistkalni – cik tā skaista un 
sakopta. Gribētos, lai kāds sala-
botu trepītes pie Skaistkalnes 
vidusskolas,  kas ved uz upi. Ce-
ru, ka atradīsies dzirdīgas ausis 
un neviens «kaklu nenolauzīs»!
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Biedrība «Bauskas rajona 
lauku partnerība» izsludina at-
klātā konkursa projektu iesnie-
gumu pieņemšanas otro kārtu 
Lauku attīstības programmas 
2007. – 2013. gadam pasākuma 
«Vietējās attīstības stratēģijas» 
ietvaros.

Projektu iesniegumu pieņem-
šana notiks no šī gada 22. jūni-
ja līdz 22. jūlijam.

Otrajā kārtā pieejamais pub-
liskais finansējums ir Ls 178 375.

Projektu iesniegumi jānogā-
dā «Bauskas rajona lauku part-
nerības» birojā Bauskā, Uzva-
ras ielā 1, 3. stāvā (340. kabi-
nets), projekta iesniegšanas da-
tumu un laiku saskaņojot pa 

tālruni 29781969 vai e-pastu 
<jolanta.lauva@inbox.lv>. Pa-
pildu informācija: www.lad.gov.lv 
un www.bauskaspartneriba.lv 
(sadaļa «Stratēģijas», apakšsa-
daļa «Projektu konkursi»).

Projektu pieņemšana no-
tiks šādās aktivitātēs un rīcī-
bās:
� Pakalpojumu nodroši-

nāšana vietējiem iedzīvotā-
jiem; pieejamais finansējums – 
Ls 38 022,83;
� Brīvā laika pavadīša-

nas aktivitāšu dažādošana; 
pieejamais finansējums –      
Ls 51 164,67;
� Kultūras un vides aiz-

sardzības aktivitāšu ievieša-

na; pieejamais finansējums – 
Ls 51 164,67;
� Publiski pieejamas vi-

des labiekārtošana, infrastruk-
tūras izveide un esošo objektu 
uzlabošana; pieejamais finan-
sējums – Ls 38 022,83.

Projektus var iesniegt biedrī-
bas vai nodibinājumi, pašval-
dības, citas juridiskas vai fizis-
kas personas, kuras projektu īs-
tenos Iecavas, Vecumnieku (iz-
ņemot Valli, Kurmeni), Bauskas 
un/vai Rundāles novadā.

J. LAUVA,
biedrības 

«Bauskas rajona 
lauku partnerība» 

valdes priekšsēdētāja

Gaida projektu iesniegumus

Nosacījums nav 
obligāts

Šī gada 1. jūlijā spēkā stā-
sies Ministru kabineta (MK) 
noteikumi nr. 444 «Kārtība, 
kādā no akcīzes nodokļa ir at-
brīvota dīzeļdegviela (gāzeļļa) 
un dīzeļdegviela (gāzeļļa), ku-
rai ir pievienota rapšu sēklu 
eļļa vai no rapšu sēklu eļļas 
iegūta biodīzeļdegviela, ko 
lauksaimniecības produkcijas 
ražotājs izmanto lauksaim-
niecības zemes apstrādei, kā 
arī tādas meža vai purva ze-
mes platības apstrādei, kurā 
kultivē dzērvenes vai melle-
nes».

2010. gada pirmajā pus-
gadā Valsts ieņēmumu die-
nests (VID) lauksaimniekiem 
atmaksās akcīzes nodokli par  
50 vai arī mazāk litriem iegā-
dātās dīzeļdegvielas par katru 
lauksaimniecībā izmantoja-
mās zemes  hektāru. Jāpiezī-
mē, ka lauksaimnieki dīzeļ-
degvielu var iegādāties arī 
mazākā apjomā; nosacījums – 
50 litru uz hektāru – nav obli-
gāts.

Saskaņā ar Likumu par ak-
cīzes nodokli, vienā kalendāra 
gadā rēķina 100 litru uz hektāru 
ar nosacījumu, ka pirmajā pus-
gadā ne vairāk kā 50 litru dī-
zeļdegvielas (gāzeļļas) un dī-
zeļdegvielas (gāzeļļas), kurai 

Dīzeļdegviela – bez akcīzes 
nodokļa

Aktuāla informācija lauksaimniekiem �
saskaņā ar šī likuma nosacīju-
miem ir pievienota rapšu sēk-
lu eļļa vai no rapšu sēklu eļļas 
iegūta biodīzeļdegviela, par 
katru īpašumā, pastāvīgā lie-
tošanā vai nomā esošu lauk-
saimniecībā izmantotās zemes 
hektāru. 

Pieprasījums – 
līdz 15. jūlijam

Līdz šī gada 30. jūnijam 
darbojas līdzšinējā akcīzes 
nodokļa atmaksas sistēma. Lai 
gan vienā kalendāra gadā ap-
maksai rēķina 100 litru dīzeļ-
degvielas uz hektāru, darbojas 
nosacījums, ka pirmajā pusga-
dā atmaksā akcīzes nodokli 
par ne vairāk kā 50 litriem dī-
zeļdegvielas par katru īpašu-
mā, pastāvīgā lietošanā vai 
nomā esošu lauksaimniecībā 
izmantotās zemes hektāru. Ak-
cīzes nodokļa atmaksu admi-
nistrē VID. 

Lai pilnībā nodrošinātu ak-
cīzes nodokļa atmaksu par pir-
majā pusgadā iegādāto dīzeļ-
degvielu, par dīzeļdegvielu, kas 
2010. gadā iegādāta līdz 30. jū-
nijam un par kuru veikta arī 
samaksa kārtējā gadā, līdz 
2010. gada 15. jūlijam jāie-
sniedz pieprasījums par no-
dokļa atmaksu. VID veiks šo 
akcīzes nodokļa atmaksu līdz 
šī gada 15. augustam. 

Piemēros 
atbrīvojumu

No 1. jūlija sāks darboties 
jaunā sistēma, ko nosaka MK no-
teikumi nr. 444 (publicēti laik-
rakstā «Latvijas Vēstnesis», 
nr.  86, 1.06.2010.). Tajos minēts: 
lai šogad saņemtu atbrīvojumu 
no akcīzes nodokļa dīzeļdegvie-
las iegādei 2010./2011. saim-
nieciskajā gadā (tas ir, no 
2010. gada 1. jūlija līdz 2011. ga-
da 30. jūnijam), lauksaimnie-
cības produkcijas ražotājam līdz 
šī gada 5. jūlijam ir jāiesniedz 
Lauku atbalsta dienesta (LAD) 
reģionālajā lauksaimniecības 
pārvaldē iesniegums dīzeļdeg-
vielas daudzuma piešķiršanai, 
kam piemēro atbrīvojumu no ak-
cīzes nodokļa. Tie, kuri līdz norā-
dītajam termiņam iesniegumu 
neuzrakstīs, atbrīvojumu ne-
saņems. Šo sistēmu adminis-
trēs LAD.

Turpmāk katru gadu, lai sa-
ņemtu atbrīvojumu no akcīzes 
nodokļa dīzeļdegvielas iegādei, 
lauksaimniecības produkcijas 
ražotāji laikposmā no 1. maija 
līdz 1. jūnijam tiek aicināti ie-
sniegt LAD reģionālajā lauk-
saimniecības pārvaldē iesnie-
gumu dīzeļdegvielas daudzuma 
piešķiršanai, kam piemēro at-
brīvojumu no akcīzes nodokļa.

A. SALDĀBOLA,
lauku attīstības speciāliste

Ieņēmumi sarūk
Aizkraukles sabiedriskā 

transporta maršrutu tīklu veido 
54 autobusu virzieni. Pārvadā-
tāji – SIA «Aizkraukles ATU» 
un SIA «Pato–1» – ik dienu veic 
vairāk nekā 3500 kilometru. 
Braukt gribētāju skaits maršru-
tos objektīvu iemeslu dēļ sama-
zinās, un valsts dotācija ir ne-
pietiekama, lai kompensētu 
radušos zaudējumus. Lai uzņē-
mējdarbība būtu rentabla, pār-
vadātājam jāpaaugstina brauk-
šanas maksa, taču, kā liecina 
pieredze, līdz ar cenu kāpumu, 
pasažieru kļūst vēl mazāk, un 
kopējie ieņēmumi pat sarūk.

Katru gadu nākas samazināt 
reisus, apvienot un pat slēgt vai-
rākus sabiedriskā transporta 
maršrutus. Visvairāk tas skar 
sociāli neaizsargātākos iedzīvo-
tājus, kuriem satiksmes auto-
busi ir vienīgais pārvietošanās 
līdzeklis.

Biļete ir jāpaņem
Nereti sabiedriskajā trans-

portā vērojama šāda aina: pasa-
žieris, iekāpjot autobusā, šofe-
rītim iedod naudu par brauk-
šanas biļeti un aizsteidzas uz 
sēdvietu, reizēm pat piebilstot, 
ka biļeti nevajag. Cienījamie pa-
sažieri, esiet tālredzīgi! Ja bi-
ļešu aparāts braucienu neuzrā-
da, un nauda neienāk uzņēmu-
ma kasē, pārvadātāji ir spiesti 
apsvērt – vai šis reiss ir nepie-
ciešams.

Iedzīvotājiem, izmantojot 
sabiedriskā transporta pakal-
pojumus, ir svarīgi zināt gan 
savas tiesības, gan pienāku-
mus. Noteikumi par pasažieru 
pārvadāšanu regulāro maršru-
tu autobusos paredz, ka ikviena 
pienākums ir iegādāties brauk-
šanas biļeti. Ja pasažieri nepa-
kļausies negodīga autobusa 
vadītāja mājienam par brauk-
šanu bez tās, izpaliks pārme-
tumi pārvadātājiem par kārtējā 
autobusa reisa slēgšanu, jo, ie-
spējams, maršruts nemaz nav 
nerentabls.

Par biļešu neizsniegšanas 
gadījumiem var ziņot SIA 
«Aizkraukles ATU» (tālruņi 
65122309, 29285347) un SIA 
«Pato–1» (29274715).

Aizkraukles pārvadājumu 
tīkla Sabiedriskā transporta 

KOMISIJA

Pasažieri, 
esiet tālredzīgi!
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Aizdomīgais pasāts
Izbraukdams no lauku ceļa 

uz šosejas Vecumnieku virzienā, 
ceļa pretējā pusē iepretim netā-
lajai fermai pamanīju kādu tum-
šas krāsas pasātiņu. Acumirklī 
mani pārņēma neparastas izjū-
tas – šķita, ka automobilī sēdo-
šajiem prātā būtu nekrietni no-
domi. Pabraucis mašīnai garām 
un palūkojies atpakaļskata spo-
gulī, ieraudzīju no tās izlecam 
divus vīrus. Viņi atdarīja auto 
aizmugurējās durvis. Nodo-
māju, ka kādam droši vien ap-
nikuši kaķēni, jo nereti nācies 
sastapties ar situāciju, ka ļaudis 
mājdzīvniekus izlaiž fermas tu-
vumā.

Pirmdienas rītā ierados fer-
mā un pamanīju, ka pie šķūņa 
vairs neatrodas vecais traktora 
radiators, kas, protams, bija no 
alumīnija. Kad biju to izmek-
lējies šur un tur, atcerējos ie-
priekšējā dienā redzēto auto. 
Kad viens no strādniekiem pa-
rādīja pļavā pamestu elektro-
motoru, apķēru – viesojušies 
metāla zagļi, un aizdomīgajā 

Pilnmēness naktī metāla tīkotāji neguļ
Kriminālromāna cienīgs sižets �

automobilī sēdošie gluži vien-
kārši savāca jau iepriekš krūmos 
novietotās mantas, arī radiato-
ru. Sapratu – ja jau taciņa ie-
mīta, ciemiņus var gaidīt vēl.

Nolemj sargāt
Pagāja pirmdiena, otrdiena. 

Trešdien mani urdīja kāds iek-
šējs nemiers, tāpēc nolēmu – 
jāiet uz šķūni sargāt. Vakars bija 
pavēss un it nemaz negribējās 
iet no mājas laukā. Piezvanīju 
naktssargam, lai apkārtni vēro 
īpaši uzmanīgi un, ja mana ko 
aizdomīgu, lai dod ziņu.

Īsi pirms pusnakts sargs vēs-
ta, ka divi «ciemiņi» ir klāt – 
viens garāks, otrs īsāks. Par to, 
ka fermā svešinieki, informēju 
arī kolēģi, mudinot viņu «ap-
lenkt» ēku no otras puses. Abi 
ar dēlu veikli saģērbjamies un 
jožam, ko kājas nes. Ārā skaists 
pilnmēness, redzamība – kā 
melnbaltajā kinofilmā.

Iepinas dzeloņdrātīs
Pirms fermas izšķiramies: 

puika skrien pa kreisi, es – uz 

otru pusi. Pēkšņi dēls sauc: «Re, 
kur viņi ir!» Kliedzu: «Turi 
ciet!» Nu notiek īstas skrieša-
nās sacīkstes!

Kad zēns svešiniekus pama-
nīja, vīri mierīgi stiepa pasma-
gu elektrodzinēju un tikai pē-
dējā brīdī apjauta, ka ir ierau-
dzīti. Sākās īsts jandāliņš! Ga-
rākais skrēja tik ātri, ka ne 
dzeloņstiepļu žogs, ne uz lauka 
esošie akmeņi viņam netraucē-
ja. Augumā īsākais gan «iepē-
rās» dzeloņdrātīs, kur tika pa-
nākts. Vienu brīdi nelietim gan 
izdevās izrauties un, atsvabinā-
jies no drātīm, viņš skrējienu 
turpināja, tomēr pēc maza ga-
baliņa dēls zagli noķēra un sa-
tvēra no aizmugures. 

Saslēdz roku 
dzelžos

Tālāk risinājās kriminālro-
māna cienīgs sižets. Notvertais 
no tuva attāluma tēmēja puikam 
sejā ieroci, uzvilka to un... at-
skanēja klikšķis. Šāviens izpa-
lika. Dēls atsita zagļa roku sāņus, 
tomēr viņam izdevās ieroci pa-

celt otrreiz. Paldies Dievam, šā-
viens neatskanēja. Kad piestei-
dzos, noziedznieks atradās jau 
ar seju pret zemi. 

Svešais, zaudējis iniciatīvu, 
tapa rāms. Ļāvām viņam pie-
celties kājās, jo zeme bija pa-
vēsa. Mazliet bail gan bija, vai 
šim nav kaut kur noslēpts vēl 
kāds šaujamais, tāpēc aizturē-
to vīru uzpasējām, līdz ieradās 
policists un saslēdza viņu ro-
ku dzelžos. 

Atceroties šo notikumu, jā-
atzīst, ka taisnība vien ir tiem, 
kuri saka – iedzīvotājiem pa-
šiem ir jābūt modriem un jā-
sargā gan sevi, gan savu īpašu-
mu. Iespējams, nebūtu es pa-
manījis aizdomīgo automobili, 
nelieši vēl šodien staigātu uz brī-
vām kājām un nakts melnumā 
rosītos pa ļaužu namu pagal-
miem, apzagtu fermas, šķūnī-
šus un noliktavas, radot ne ma-
zums raižu tuvākās un tālākās 
apkaimes iedzīvotājiem. Būsim 
vērīgi!

V. RUSIŅŠ 
Bārbeles pagastā

 

Valsts policijas Zemgales 
reģiona pārvalde informē 
par notikumiem, kas Ve-
cumnieku novadā reģistrēti 
laikā no 23. maija līdz 
10. jūnijam.

Notiek auto 
sadursme

Laikā no 23. maija plkst. 19 
līdz 24. maija plkst. 8 Stelpes 
pagastā apzagtas trīs dārza mā-
jiņas. Garnadži piesavinājušies 
trimeri «Oleomak», 50 litru dī-
zeļdegvielas un zāles pļāvēju 
«Partner», bet no automobiļa 
«Ford» pazudušas rezerves da-
ļas un autokrāsa. Par notikušo 
sākts kriminālprocess.

24. maijā plkst. 15.50 uz 
ceļa Bauska–Vecumnieki, pie 
krustojuma uz Beibežiem, no-
tikusi divu automašīnu sadur-
sme. 1959. gadā dzimis «VW 
Transporter» vadītājs, stūrējot 
pa mazāk svarīgu brauktuvi, 
nav devis ceļu automobilim 

No mājas pagalma nozog malku 
«VW Jetta». Cilvēki nav sma-
gi cietuši.

Iekož kaimiņu 
suns

23. maijā plkst. 23 Vecum-
niekos no neaizslēgtas automa-
šīnas «VW Golf» nozagti mo-
bilie telefoni «Nokia 3220 
Classic» un «Sony Ericsson 
S312», melns ādas maks, vadī-
tāja apliecība, automobiļa re-
ģistrācijas apliecība, 20 latu, 
bankas karte un citi dokumen-
ti. Policija sākusi kriminālpro-
cesu.

26. maijā plkst. 15.25 Ve-
cumnieku pagastā aizturēts 
1958. gadā dzimis velosipēda 
vadītājs, kurš savu braucamo stū-
rēja, būdams alkohola reibumā.

26. maijā plkst. 16 Bārbeles 
pagastā kaimiņu suns iekodis 
1989. gadā dzimušam jauneklim. 
Savainota labās rokas plauksta.

«Nočiepj» degvīnu
Laikā no 27. maija plkst. 

22 līdz 28. maija plkst. 8 Kur-
menes pagastā atlauzta zem-

nieku saimniecības darbnīca. 
Nozagta smagā automašīna 
KAMAZ-5320. Par notikušo 
sākts kriminālprocess.

28. maijā Vecumnieku pa-
gastā administratīvo pārkāpumu 
protokols sastādīts 1978. gadā 
dzimušam vīrietim, kurš Latvi-
jas teritorijā dzīvo bez derīgas 
pases.

28. maijā plkst. 18.15 
Skaistkalnē 1962. gadā dzimis 
vīrietis veikalā nozaga divas  
0,5 l tilpuma degvīna pudeles. 
Policija sākusi kriminālprocesu.

Izsit vējstiklu
Laikā no 28. maija plkst. 22 

līdz 29. maija plkst. 10 Vecum-
nieku pagastā no mājas pagalma 
nozagta saskaldīta malka. Par 
notikušo sākts kriminālprocess.

30. maija naktī Skaistkalnes 
pagastā garnadži piesavināju-
šies 300 litru dīzeļdegvielas. Tā 
bijusi iepildīta kādai SIA piede-
rošas automašīnas «VW Trans-
porter» kravaskastē novietotā 
konteinerā. Policija sākusi kri-
minālprocesu.

30. maijā plkst. 22.30     
Vecumniekos, Baložu ielā, 
1971. gadā dzimis vīrietis au-
tomašīnai «Audi 100» izsita 
priekšējo vējstiklu. Par noti-
kušo sākts kriminālprocess.

Aiznes makšķeres
Laikā no 28. maija plkst. 13 

līdz 2. jūnija plkst. 9 Bārbeles 
pagastā garnadži iekļuvuši kal-
tē un piesavinājušies elektro-
metināšanas aparātu un piecus 
metrus četrdzīslu kabeli. Poli-
cija sākusi kriminālprocesu.

6. jūnijā pēc plkst. 11 Vecum-
niekos, Rīgas ielā, aizturēts 
1954. gadā dzimis velosipēda 
vadītājs. Viņš braucamo stūrē-
ja, būdams alkohola reibumā.

Laikā no 6. līdz 10. jūni-
jam Bārbeles pagastā atlauztas 
garāžas durvis un nozagtas mak-
šķeres. Policija sākusi krimi-
nālprocesu.

I. SIETNIECE,
Valsts policijas 

Zemgales reģiona
pārvaldes priekšnieka 

palīdze
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Ziedi, vasara, pāri man,
Dāvā daļu no pīpeņu zelta.

Tev tik ātri ir jāizskan – 
Žēl būs skaistuma neizsmelta.

                      /M. Bārbale/
Visjaukākos novēlējumus sūtām

Inesei Cerai 50 gadu jubilejā,
Irēnai Buliņai 60. dzimšanas dienā, 
Arvīdam Skujam 70. šūpļa svētkos, 
Annai Goževicai 75 gadu jubilejā

un Lūcijai Bruverienei 
85. dzimšanas dienā. 

Lai jums skaista šī vasara!
Bārbeles pagasta pārvalde

23. jūnijā plkst. 12 
Vallē pie vidusskolas – 

Līgo svētku 
ieskandināšana, 

pagasta Jāņu un Līgu 
sveikšana.

Plkst. 22 
Krūzes līcī 
balli spēlēs 
Kaspars no 
Jēkabpils.

Tik dažādas 
ir mana dārza puķes:
gan gavilē,
gan rasas lāsēm raud,
bet kamēr varu
būt es viņu vidū,
ne stress, ne vientulība 
neapdraud.
         /K. Apškrūma/

Mīļi sveicam savus gaviļniekus svētkos: 
50. dzimšanas dienā Līgu Travinu, 
60 gadu jubilejā Oļegu Akifjevu, 

70. šūpļa svētkos Ivaru Smilgu un Vizmu Vaļūni!
Valles pagasta pārvalde

Katrs var būt maza saulīte
Zem lielās saules.
Galvenais – cik silta tava spīdēšana 
Un vai tā ir no visas tavas varēšanas.
                                 /K. Klāna/
Sirsnīgs sveiciens dzimšanas dienā 
Marijai Dzenei, Jānim Landorfam, 

Jānim Vinteram, Feotīnijai Štikovai, 
Jānim Lavrinovičam un Vizmai Ūdrei!

Visjaukākie novēlējumi 
80 gadu jubilejā Elzai Bērziņai!

Novada Sociālais dienests 

Skan dzidri tava gadu krūze,
Un košs ir tava vārda gods,
Ar darbu un ar mīlestību,
Ko esi pratis dzīvē dot.
                       /K. Apškrūma/

       Sirsnīgi sveicam dzimšanas dienā 
                 Regīnu Zeltiņu. 
      Lai turpmākie gadi ir saulaini 
       kā vasara un dāsni kā rudens!

Veselību vēlot –
pensionāru un invalīdu biedrības «Virši» kolektīvs

Mana skola, gluži kā dzijas kamoliņš,
tieši sirdī prot tīties,
tinas, tinas un tinas 
ap mani, pār mani un manī –
vairs nevaru atšķetināt,
jo mēs vienā kamolā satīti.
                /M. Laukmane/

Misas vidusskolas 12. klases absolventi ielūdz 
vecākus, radus un draugus
uz izlaidumu tautas namā 

19. jūnijā plkst. 19.
Plkst. 21 uz salidojumu mīļi tiek aicināti visi bijušie Misas 

vidusskolas absolventi.
Ieeja uz balli, kurā spēlēs «Brenča muzikanti», – Ls 2.
Sīkāka informācija pa tālruņiem 63976862, 29241014.

23. jūnijā 
Vecumniekos, veikala «Namiņš» teritorijā, – 

Līgo rīta GADATIRGUS.
Jāņu ielīgošana kopā ar 

Vecumnieku tautas nama pašdarbniekiem.
Aicinām visus pirkt un pārdot gribētājus.

Tālrunis informācijai 26609593;
e-pasts: <ingus.l@akropole.lv>.

Marija no Drēzdenes 
aicina 

jaunietes un jauniešus 
uz hip–hop 

nodarbībām 
Vecumnieku tautas namā 
no plkst. 15 līdz 18.30.

Pirmā tikšanās – 
28. jūnijā.
Pieteikties 

pa tālruni 29279282.

Ar lakstīgalas dziesmu naktis vij
Un zelta ziedu dāvā katram rītam – 
Un paldies saki visam, kas reiz bij,

Ikkatram mirklim, dzīvē aizvadītam.
/A. Balode/

                             Saulainus sveicienus sūtām 
                          Genovaitei Mikelenai 70 gadu jubilejā, 

                         Raisai Balodei un Jānim Troškinam 
                       50. dzimšanas dienā.

Stelpes pagasta pārvalde

«Līgojam Skaistkalnē»
23. jūnija rītā pūtēju orķestra «Skaistkalne» dalībnieku 

grupa muzikālu sveicienu aizvedīs sava pagasta Jāņiem – 
senioriem.

Plkst. 19 tautas namā notiks vietējās teātra kopas «Ga-
dījums» pirmizrāde. Skatītāju vērtējumam tiks nodots Mo-
nikas Zīles lugas «Savedējs» iestu-
dējums.

Pēc izrādes Skaistkalnes pagas-
ta estrādē – pašdarbības kolektīvu 
koncerts «Līgojam Skaistkalnē».

Plkst. 23 – disko balle. 
Spēlē «IMI–3».

 Nāc nākdama, Jāņu diena,
 Mēs jau tevi gaidījuši;
 Mīkstu sieru sasējuši,
 Saldu alu darījuši.
  /Latviešu tautasdziesma/
        23. jūnijā plkst. 19 –
  Līgo un Jāņu nakts Bārbelē.
Bārbeles tautas nama pašdarbības 

kolektīvi aicina visus pagasta 
iedzīvotājus un novada ļaudis 

uz kopīgu Jāņu gaidīšanu un ielīgošanu Bārbeles parkā. 
Pēc koncerta – balle kopā ar grupu «Sākums».

   


